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– Sokak számára hihetetlen, de kilenc éve folyamatosan dolgo-
zunk azon, hogy a Molnártelepi út megépülhessen – írta közös-
ségi oldalán Csányi József polgármester abban a bejegyzésben, 
amiben bejelentette: 1,2 milliárd forint pályázati forrást nyert a 
város a Molnártelepi út felújítására.

– A tervek szerint az út meglévő 
4 méter széles aszfaltburkolatát 
teljesen elbontják és az első 600 

méteren 7 méter széles, utána 366 
méter hosszon pedig 6,25 m szé-
les új út készül csapadékvíz-elve-

zetéssel, közvilágítással. Nagy ka-
mionforgalommal tervezünk, ezért 
az út két rétegben 40 cm útalapot 
kap, erre egy speciális üvegszál 
erősítésű aszfaltrács kerül, majd 
erre 2 rétegben 14 cm aszfaltbur-
kolat épül.

Teljesen új út készül az Izsáki úti 
vasúti átjárótól is, a biztonságos 

befordulást pedig külön kanyarodó 
sáv fogja segíteni. A pályázat, amit 
most megnyertünk, komoly háttér-
munkát igényelt és igényel. Nagyon 
sok kollégám dolgozik azon, hogy 
az építkezés minél hamarabb el-
kezdődhessen, de ez leghamarabb 
2024-ben fog megtörténni – fejtet-
te ki a részleteket a polgármester.

1,2 MILLIÁRD FORINT 
a Molnártelepi út felújítására

Lapunk legközelebb augusztus 25-én jelenik meg.

NYITVA A STRAND

8.
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Hivatalosan is átadták az Os-
kola utcai parkoló falfestmé-
nyét június 5-én, hétfőn. 

A szecessziós városházát ábrá-
zoló falfestményt az Oskola utcai 
parkoló megépítését követően, a 
Pázmány utca 6-8. szám alatti tár-
sasház parkolóra néző tűzfalára 
festette fel a Színes Város Csoport. 
A kivitelező vállalkozás főtitkárá-
nak, Flór Péternek Csányi József 
polgármester mondott köszönetet 
az igényes munkáért. Az ünnepsé-
gen Balla László alpolgármester, 
a körzet önkormányzati képviselő-
je kiemelte a lakosok munkálatok 
alatt tanúsított türelemét.

50 éves népdalkör
A Kiskunfélegyházi Népdalkör 50 éves ünnepi gálaműsorát ren-
dezte meg június 5-én, hétfőn a Móra Ferenc Művelődési Köz-
pontban. A megjelenteket az est háziasszonya, Vargáné Rácz 
Judit köszöntötte, köztük Balla László alpolgármestert, valamint 
a népdalkör volt és jelenlegi megjelent tagjait. 

Balla László alpolgármester ün-
nepi beszédében kiemelte, hogy 
5 évtized alatt nagyon sok tagja 
volt a népdalkörnek és nagyon sok 
esemény, rendezvény részese volt 
a csoport. – Szép és jelentős ün-
nep ez a mai a Kiskunfélegyházi 
Népdalkörnek, hiszen a felgyorsult 
világunkban kevés olyan, a zenét 
nem hivatásként művelő tagokból 
álló szerveződés létezik, amely 
ilyen hosszú időn keresztül képes 
volt életben tartani a kezdeti szik-
rát és továbbélteti a térség nép-
dalait, népi örökségünket. Napja-
inkban talán azt érezhetjük, hogy 
kezdenek eltűnni régi hagyomá-
nyaink. Új és modernebb szokások 
eresztenek gyökeret. Kérdezhet-
jük, hogy van-e értelme energiát 
fektetni ezekbe a tevékenységek-
be? A válasz egyértelműen igen. 
Mindenki tudja, hogy zene által 
közös nyelvet beszélünk – fogal-
mazott Balla László. – Maradjanak 
mindig ilyen vidám, összetartó, 

egymást támogató közösség, akik 
szívesen vannak egymás társasá-
gában, és akiket jó hallgatni, mert 
előadásukból árad a népzene iránti 
tisztelet és szeretet – zárta beszé-
dét az alpolgármester.

A műsor a későbbiekben vé-
gigkísérte a népdalkör életének 
fontosabb állomásait, meghívott 
vendégművészekkel. A progra-
mot a Félegyházi Citerazenekar 
kezdte, amelynek korábbi tagjai 
voltak: Rádi Józsefné, Kis Pé-
ter és Kurucz László. Jelenle-
gi tagjai: Rádi Józsefné, Gulyás 
Imréné, Gulyás József és Elek 
Ferenc. A citeraműsor után a Kis-
kunfélegyházi Népdalkör műso-
ra következett csokrokba szedve, 
ahol egy-egy műsorszám között 
meghívott vendégeik is színpadra 
léptek: Kiss Ákos Jenő népdallal, 
dr. Tóth Ákos tárogatón, Nagy 
Tünde tekerőlanton és F. Juhász 
Zoltán néptánccal tette még szín-
vonalasabbá az estet.  Z. A. 

Ünnepélyes falfestményátadó

A világháborús 
hősökre emlékeztek
Május 26-án, a Hősök parkjában, a Kiskunfélegyházi Szent Be-
nedek PG Két Tanítási Nyelvű Technikum és Kollégium udvarán 
és a Felsőtemetőben lévő első és második világháborús em-
lékműnél rótták le tiszteletüket városunk vezetői, a politikai 
pártok és a civil egyesületek képviselői. 

A koszorúk és mécsesek elhelye-
zése előtt Keresztes Tünde kul-
turális referens elmondta: – Ezen 
alkalomból főt hajtunk mindazo-
kért, akik hősi halált haltak a ha-
zánkért folytatott harcok során. 
Történelmünk bővelkedik küz-
delmekben, amelyek során ez-
rek áldozták életüket a hazáért, 

népünkért. Ez a megemlékezés 
szüleink és nagyszüleink küzdel-
mei, fáradozásai előtti tisztelgés 
is, aminek az ad igazán értelmet, 
ha lesznek olyan nemzedékek, 
amelyek méltó módon, békés 
körülmények között folytatják, 
s teljesítik majd be az elődök 
örökségét.
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Június 2-án pénteken, a Móra Ferenc Művelődési Központban rendezték meg az idei 
pedagógusnapi ünnepséget, ahol Pálfi Tamás, a Kecskeméti Tankerületi Központ igaz-
gatója, és Csányi József, Kiskunfélegyháza polgármestere köszöntötte az ünnepelteket. 
Az eseményen az alábbiak részesültek oklevélben, vagy elismerésben. 

50 évvel ezelőtt szerezte első diplomáját, 
ezért arany oklevélben részesült: Dávid Lász-
lóné és dr. Kiss István. 

60 évvel ezelőtt szerezte diplomáját, ezért 
gyémánt oklevélben részesült: Kis Balázsné, 
Mallár Józsefné, Nagy Kálmán és Tarjányi 
Mihályné. 

65 évvel ezelőtt szerezte diplomáját, ezért 
vas oklevélben részesült: Magony Józsefné és 
Pap-Szigeti Sándorné. 

70 évvel ezelőtt szerezte diplomáját, ezért ru-
bin oklevélben részesült: Mohos Jenőné. 

A díszdiplomára jogosultak között rendha-
gyó módon egy testvérpárt köszöntöttek: Hu-
szár Györgyné Szabó Emőkét, aki 50 évvel 
ezelőtt szerezte első diplomáját, ezért arany 
oklevélben részesült, és testvérét, Laczkóné 
dr. Szabó Klárát, aki 65 évvel ezelőtt sze-
rezte első diplomáját, ezért vas oklevélben 
részesült.

Pedagógus Szolgálati Emlékérmet kapott: 
Bak Zsolt Károlyné, Molnár Éva, Ozsvár 
Péter, Pintér Anna Mária, Szabóné Tarjányi 
Mária és Vargáné Gajda Gabriella.

Pedagógus Szolgálati Emlékérmet és 40 éves 
jubileumi évfordulója alkalmából Elismerő Okle-
velet vehetett át Nagy Lajos Lászlóné.

Pedagógus Szolgálati Emlékérmet, valamint 
kiemelkedő pedagógusi munkásságáért Mi-
niszteri Elismerő Oklevelet kapott Jankovszki 
Ferenc.

A Kiskunfélegyházi Balázs Árpád Alapfokú 
Művészeti Iskolában végzett 25 éves pedagó-
gusi munkájáért Elismerő Oklevelet vehetett át 
Benedek Péter rézfúvós tanár. 

A Pálmonostori Gárdonyi Géza Általános Is-
kolából 25 éves nevelő-oktató munkájáért El-
ismerő Oklevelet vehetett át Gama-Kovácsné 
Papp Nelli és Jaksa Aranka tanítók. 

A Bugaci Rigó József Általános Iskolából 25 
éves pedagógusi munkájáért Elismerő Oklevelet 
kapott: Ádám Tibor tanár.

A Bugaci Boróka Óvoda–Bölcsőde Többcélú 
Intézményből 25 éves nevelő-oktató munkájáért 
Elismerő Oklevelet vehetett át Szalainé Őrző 
Emília, 35 éves nevelő-oktató munkájáért pedig 
Endre Edit óvodapedagógusok.

A Bács-Kiskun Megyei Pedagógiai Szak-
szolgálat Kiskunfélegyházi Tagintézményének 
40 éves pedagógusi munkájáért Elismerő Ok-
levelet vehetett át Vakulyáné Varga Erika 
logopédus-gyógypedagógus. 

A Constantinum Katolikus Óvoda, Általános 
Iskola, Gimnázium, Technikum, Kollégiumból 
25 éves nevelő-oktató munkájáért Elismerő 
Oklevelet vehetett át Rádi Dezső tanár, 30 
éves nevelő-oktató munkájáért Komárné Ur-
bán Melinda tanító, 35 éves nevelő-oktató 

munkájáért pedig Lőrincz Anna kollégiumi 
nevelő, László Éva tanár és Ódor Lászlóné 
fejlesztőpedagógus.

A Déli ASzC Kiskunfélegyházi Mezőgazda-
sági és Élelmiszeripari Technikum, Szakképző 
Iskola és Kollégiumból 25 éves nevelő-oktató 
munkájáért Elismerő Oklevelet vehetett át Pá-
linkó-Kalmár Edit Etelka és Nemesné Nagy 
Ágnes oktatók, 30 éves nevelő-oktató munkájá-
ért pedig Agócs Adrien Edit és Nagy Melinda 
oktatók.

A Kiskunfélegyházi Batthyány Lajos Általános 
Iskolából 25 éves nevelő-oktató munkájáért El-
ismerő Oklevelet vehetett át Bulyákiné Gubcsi 
Judit tanító, nyelvtanár, Jernei Anikó tanító 
és Tóth Angéla tanár, 30 éves nevelő-oktató 
munkájáért Bokorné Varga Katalin tanító, 35 
éves nevelő-oktató munkájáért pedig Fáber Ju-
dit tanár.

A Kiskunfélegyházi Darvas Általános Iskolából 
40 éves pedagógusi munkájáért Elismerő Okle-
velet kapott Nemes-Nagyné Zséli Orsolya.

A Kiskunfélegyházi Dózsa György Általános 
Iskolából 25 éves nevelő-oktató munkájáért 
Elismerő Oklevelet vehetett át Verebné Vad-
kerti Krisztina tanár, a 30 éves nevelő-oktató 
munkájáért Kovács Csilla tanító, 35 éves neve-
lő-oktató munkájáért pedig Hegedűsné Köny-
ves Klára. 

A Kiskunfélegyházi Göllesz Viktor Óvoda, Ál-
talános Iskola, Készségfejlesztő Iskola, Egységes 
Gyógypedagógiai Módszertani Intézményből 35 
éves nevelő-oktató munkájáért Elismerő Okleve-
let vehetett át Gulyás Ildikó és Irena Lesni-
kowska-Harangi tanítók, napközis nevelők, 40 
éves nevelő-oktató munkájáért pedig Kaposiné 
Mészáros Ildikó gyógypedagógus.

A Kiskunfélegyházi József Attila Sportiskolai 
Általános Iskolából 30 éves nevelő-oktató mun-
kájáért Elismerő Oklevelet vehetett át Szana 
Andrea nyelvtanár, Földiné Elek Anikó tanító, 
35 éves nevelő-oktató munkájáért pedig Beálló 
Sándor Gáborné tanító.

A Kiskunfélegyházi Móra Ferenc Gimnázium-
ból 25 éves nevelő-oktató munkájáért Elismerő 
Oklevelet vehetett át Kiss-Fekete Bence Já-
nos és Nagy Lajos tanárok, 30 éves nevelő-ok-
tató munkájáért Kámánné Pallagi Judit tanár, 
35 éves nevelő-oktató munkájáért pedig Bod-
nárné Laczkó Gyöngyi tanár.

A Kiskunfélegyházi Napköziotthonos Óvodá-
ból 25 éves nevelő-oktató munkájáért Elismerő 
Oklevelet vehetett át Buknicz Brigitta, Seres 
Edit és Szabó Anett óvodapedagógusok, 35 
éves nevelő-oktató munkájáért Pácsonyi Pé-
terné és Sinkó Kálmánné óvodapedagógusok, 
40 éves nevelő-oktató munkájáért pedig Fekete 
Ferencné óvodapedagógus. 

A Kiskunfélegyházi Platán Utcai Általános 
Iskolából 25 éves nevelő-oktató munkájáért El-
ismerő Oklevelet vehetett át Piszmán Ágota 
tanító, 30 éves nevelő-oktató munkájáért Sinkó 
Andrea Éva tanár, 35 éves nevelő-oktató mun-
kájáért Bense Miklósné és Farkas Imréné ta-
nítók, 40 éves nevelő-oktató munkájáért pedig 
dr. Cserháti Lászlóné tanár és Lócskai Má-
tyásné tanító.

A Kiskunfélegyházi Szent Benedek PG Két 
Tanítási Nyelvű Technikum és Kollégiumból 25 
éves nevelő-oktató munkájukért Elismerő Okle-
velet vehettek át Patak Judit, Pásztor Zoltán 
Albert, Szijártó Sándor és Tóth Tímea ok-
tatók, 35 éves nevelő-oktató munkájukért pe-
dig Dobos László és Michnáné Szabó Lilian 
oktatók.

A Kiskunhalasi Szakképzési Centrum Kiskun-
félegyházi Kossuth Lajos Technikum, Szakképző 
Iskola és Kollégiumból 25 éves nevelő-oktató 
munkájáért Elismerő Oklevelet vehetett át Ka-
pus György oktató, 30 éves nevelő-oktató mun-
kájáért Keresztesi István és Kertész János 
oktatók, 35 éves nevelő-oktató munkájáért Ár-
vainé Borits Éva oktató, 40 éves nevelő-oktató 
munkájáért pedig Adorján Ferenc Józsefné 
oktató.

A Kiskunhalasi Szakképzési Centrum Kis-
kunfélegyházi Közgazdasági Technikumából 25 
éves nevelő-oktató munkájáért Elismerő Okleve-
let vehettek át Tóthné Kovács Klára és Vőne-
ki Judit Anita oktatók, 30 éves nevelő-oktató 
munkájáért Kelemenné Móczár Éva oktató, 
40 éves nevelő-oktató munkájáért pedig Rácz 
Istvánné oktató.

További kitüntetett: 30 éves nevelő-okta-
tó munkát segítő tevékenységéért Elismerő 
Oklevelet vehetett át Csenki Csabáné, a Kis-
kunhalasi SZC Kiskunfélegyházi Kossuth La-
jos Technikum, Szakképző Iskola és Kollégium 
munkatársa.

Minden díjazott szakmai méltatását 
megtalálhatják online cikkünkben, 

a www.felegyhazikozlony.eu oldalon. 

Pedagógusok elismerése

Fotónkon Sinkó Andrea Éva kitüntetett
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Tudománynépszerűsítő együttműködés
Több alkalommal fogadták már a kiskunfélegy-
házi Móra Ferenc Gimnázium diákjait a Szegedi 
Tudományegyetem SZAOK Élettani Intézetében. 
Az együttműködésnek köszönhetően a fiatalok a 
gyakorlatban is megismerhetik az élettan érde-
kességeit. A részletekről Rosta Judittal, a gim-
názium öregdiákjával, az egyetem adjunktusával 
beszélgettünk.

– Milyen az ön kapcsolata és 
az egyetem együttműködése a 
gimnáziummal?

– A gimnáziumban 23 éve érett-
ségiztem, és mindig Félegyháza 
közelében akartam maradni, így 
Szegedre felvételiztem biológia 
szakra. A diploma és a doktori fo-
kozat megszerzése után sem sza-
kadtam el a várostól, a szakmai 

munka mellett, 
családi kapcsola-
taim is ide kötnek. 
A gimnázium meg-
keresésére tavaly 
tavasszal kezdtük 
el ezt a több éves 
kapcsolatot fele-
leveníteni és új 
tartalommal meg-

Két arany a fodrász magyar bajnokságon
Két aranyéremmel tért haza a balatonfüredi 65. Jubi-
leumi Fodrász – Kozmetikus – Körmös Magyar Bajnok-
ságról Szabó Lúcia, a Kossuth Lajos Szakképző Iskola 
és Kollégium diákja. A fiatal fodrásztanuló nappali stí-
lus és utcai fonás kategóriában is első helyet szerzett. 
A siker kapcsán Lúciával és oktatójával, Mogyoró Ti-
bornéval beszélgettünk.

– Idén lesz ötödik éve, hogy fod-
rásznak tanulok, de igazán kicsi 
korom óta fonok, érdeklődök a 
hajak iránt. Anyukám otthoni, a 
hajvágás alaplépései könyvét né-
zegettem mindig, akit sajnos elég 
korán elveszítettünk a testvéreim-
mel. Öten vagyunk testvérek, így 
tudtam kin gyakorolni, amikor új 
fonásokat szerettem volna kipró-
bálni. A szakmaválasztásnál sokat 
gondolkoztam, bár egyértelműnek 
tűnt, hogy mi iránt érdeklődök, 
mégis kellett egy kis biztatás apu-
kámtól, hogy a jó döntést hozzam. 
Sajnos a szüleim már ezeket a si-
kereimet nem tudták velem meg-
élni. Ez a szakma egy gyönyörű és 
kreatív ág, mindenki megtalálhatja 
önmagát benne, azt az apró kis da-
rabot, ami számára a varázst rejti. 
Másoknak is örömet okoz egy-egy 
gyönyörűen elkészített frizura, haj-
vágás, és ez az az öröm, ami szép-
pé teszi számomra is a szakmát 
– fogalmazott a pályaválasztás 
kapcsán Lúcia.

A Balatonfüreden megrende-
zett magyar bajnokság kapcsán 
azt is elárulta, hogy egy hónappal 
a verseny előtt értesült a lehető-
ségről, miközben épp egy másik 
versenyre készült. – Izgatottan 

szóltam az oktatómnak 
Mogyoró Tiborné Timi-
nek, hogy szeretném 
magam megmérettetni 
országos körökben is. 
Tudtam, hogy egyedül 
nem tudok felkészül-
ni, ezért iskolai szak-
oktatóm, Téti Tímea 
segítségét kértem a 
nappali stílus technikai 
elemeinek elrendezé-
sében és kidolgozásá-
ban. Amikor egy-egy 
versenyre készülök, 
kikészítem a babafejet 
és addig „fonogatom”, 
amíg sikerül egy olyan 
frizura, amire nyugodt 
szívvel mondhatom, hogy a tőlem 
telhető legjobb fonat. Ebben a kre-
atív készülésben segített nekem 
Mogyoróné Timi, akivel a kreatív 
elemeket együtt rendeztük el. Az 
üzletben pedig kemény gyakorlás 
és sok-sok óra készülés mellett 
tökéletesítettük a kész alkotást. 
A fonás elkészítésére 50 percem 
volt, ennyi idő alatt kellett az egész 
frizurát elkészíteni, talán ez a leg-
nehezebb része a feladatnak. Az 
idővel szinte játszani kell, és ütem-
tervet kell készíteni, ami alapján 

végig tudom gyakorolni az elké-
szítést. A szövés a legnehezebb és 
legszebb része a feladatnak, precíz 
munkát és sok időt igényel az elké-
szítés – részletezte a felkészülést 
és a versenyt a fiatal tehetség.

Mogyoró Tiborné azt emelte 
ki, hogy Lúcia fodrásznak szüle-
tett. Szorgalmas és alázattal van 
a szakma iránt. – Szavakkal nem 
lehet elmondani, hogy mennyire 
büszke vagyok rá, megérdemelte 
a díjakat. Hihetetlen, hogy meny-
nyi energia van benne, az iskola 

és a versenyre készülés 
mellett még dolgozik is. 
Ha kellett, vasárnap és 
hajnalban is bejött a sza-
lonba, hogy a versenyre 
készüljünk. Felnézek rá. 
Nemrégiben volt a szak-
mai vizsgája, ami szintén 
jól sikerült, de nemcsak 
az iskolában, hanem a 
fodrászműhelyben is ki-
válóan teljesít. Minden 
kézmozdulatomat figyeli, 
követ a szalonban és ta-
nul – mondta.

– Megtiszteltetés 
számomra és hálás va-
gyok a sok segítségért 
az osztályfőnökömnek, 
Mester Ernőnek és az 
oktatóimnak, Mogyoróné 
Timinek és Téti Tímeá-
nak. Hihetetlen érzés, és 
leginkább hálás vagyok 
és boldog, hogy a sok 
gyakorlás és készülés az 
elmúlt években, ebben 

a formában is megtérült. Örülök, 
hogy a nagy mesterek, akik zsűriz-
tek, engem tartottak a legjobbnak. 
Hihetetlen volt ennyi mesterrel ta-
lálkozni abban a két napban, amíg 
ott voltunk. Egy életérzés volt ott 
lenni, és testközelből nézni, ahogy 
a versenyzők gyönyörűbbnél gyö-
nyörűbb munkákat készítenek. 
Boldog és hálás vagyok, hogy részt 
vehettem ezen a versenyen, és 
hogy ilyen szép eredményekkel, ta-
pasztalattal és új barátokkal gaz-
dagodhattam – tette hozzá Lúcia.
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Félegyházáról indultak: Felber Gabriella 
A városi könyvtár Félegyházáról indultak sorozatának vendége 
Felber Gabriella, a Magyar Állami Operaház operaénekese és 
énekmestere volt május 23-án. Félegyházi emlékeiről és pályá-
járól dr. Tarjányi József lokálpatrióta, a Móra Ferenc Közművelő-
dési Egyesület tiszteletbeli tagja kérdezte.

A művésznő félegyházi emlékeit 
gyerekkori fényképeivel idézte fel. 
Mint elmondta, 1961-ben született 
és már 5 éves korában tudta, hogy 
vagy operaénekes, vagy fagyiárus 
lesz. – Mint minden kislány, én is 
mindig énekeltem. Otthon sorba 
raktam a babákat és a macikat 
és azoknak daloltam. A szüleim 
mindent megadtak és minden-
ben támogattak az énekesi pályán 
– mondta. 

A beszélgetésből az is kiderült, 
hogy hároméves korában kivették 
a manduláját, majd az anyukája el-
vitte a játékboltba, ahol egy lábbal 
hajtós autót választott. Az óvoda 
után a helyi énekzenei iskolába 
íratták, majd 1973-tól a Batthyány 
Lajos iskola diákja lett. – Eleinte 
ügyetlen voltam szolfézsból, majd 
Alíz néni keze alatt mindent meg-
tanultam. A tőle tanultak adják a 
mai napig a szolfézstudásom alap-
jait. Nyolcadik után a kecskeméti 
ének-zenei gimnáziumba mentem 
hegedű szakra, majd a szegedi 
Tömörkény István Zeneművészeti 
Szakközépiskolában folytattam ta-
nulmányaimat, Berdál Valériánál. 
Ő készített fel a zeneakadémiai 
felvételire is, ahova 1982-ben ju-
tottam be – emlékezett vissza. 

Azt is megtudtuk, hogy már az 
akadémiai évei alatt járt az operá-

ba énekelni, az első szerepe a Ri-
golettóban volt, az apród szerepe. 
Sőt, az is kiderült, hogy az éneke-
sek rémálma is teljesült már az 
életében, egy-
szer elfelejtett 
egy előadásra 
elmenni.

– A han-
gunk a legna-
gyobb csoda, 
a saját lel-
künk szólal 
meg vele. 
É r z é k e n y 
h a n g s z e r , 
amit karban 
kell tarta-
ni. Nekem a 
spirituális út 
segít ebben, 
hívő ember-
ként, sokszor 
imádkozom. 
S z á m o m r a 
a spiritua-
litást az je-
lenti, amikor 
a hitem ki-
t e l j e s e d i k , 
amikor eggyé 
válok Isten-
nel. Vallom, 
hogy minden 
e m b e r n e k 

feladata van a Földön, nemcsak 
önmagunkért, hanem másokért 
vagyunk itt – fogalmazott. A mű-
vésznő gyakran énekel temeté-
seken, búcsúztatásokon is, mert 
– mint vallja – hatalmas szolgálat 
a léleknek segíteni a fénybe jutni.

Operai szerepeiről az is kiderült, 
hogy Wagner: A bolygó hollandiban 
Sentat, Wagner: Tannhäuserében 

Erzsébetet is alakította már, csak-
úgy, mint Mozart: Figaro házassá-
gában Almaviva grófnét és Verdi 
álarcosbáljában Ameliat. A beszél-
getés során felvételről néhány 
operarészlet is elhangzott. 

Az operaház énekmestere a 
résztvevőknek meglepetésműsor-
ral, a Kun Miatyánk éneklésével 
kedveskedett.

tölteni. Prof. Dr. Sáry Gyula, az 
SZTE SZAOK Élettani Intézet tan-
székvezető egyetemi tanára javas-
latára egy szorosabb együttműkö-
dés kezd kialakulni. A gimnázium 
hallgatói ugyanis az egyetem orvo-
si karára és az élettani intézetbe 
látogathatnak, ahol részt vehetnek 
az orvostanhallgatók óráin. Így 
megismerkedhetnek az egyetemi 
képzéssel, elvárásokkal, az inté-
zet munkatársaival, infrastruktú-
rájával. Az előadásokat követően 
gyakorlaton is részt vehetnek. Fél-
évente 1-1 ilyen alkalmat nyújtunk. 
Az egyetem részéről pedig mi ma-
gunk is elmegyünk a gimnáziumba 
gyakorlati bemutatókat tartani. Az 
iskola jól felszerelt laboratóriuma 
ehhez kiváló helyszín. Mindkét fél 
számára hasznos együttműködés-
ről van szó, hiszen a félegyházi di-

ákok belekóstolhatnak az egyetemi 
létbe, mi pedig bízunk benne, hogy 
többségük majd hozzánk felvéte-
lizik. A cél, hogy a fiatalok megis-
merjék az egyetemet, a szakmát, 
képet kapjanak arról, hogy milyen 
orvostanhallgatónak lenni. Fontos 
a szakmai érdeklődés fenntartása 
is, és az, hogy minél korábban rá-
látást kapjanak a kutatómunkára.

– Pontosan milyen té-
mákat érintenek ezeken a 
gyakorlatokon?

– Az élettanhoz, vagyis az embe-
ri szervezet működéséhez kapcso-
lódó témákat mutatjuk be érdekes, 
gyakorlatias formában. Professzor 
úr például a vér általános tulaj-
donságairól, funkcióiról, a vérkép 
elemzéséről tartott már előadást 
és gyakorlatot. Foglalkoztunk már 
a szívvel és a központi idegrend-

szerrel is. Ezen a gyakorlaton 
például egy állati szívpreparátu-
mon demonstráltuk a különböző 
hatásokat, például azt, hogy mitől 
verhet gyorsabban vagy lassabban 
a szív. Május végén a látás és a 
hallás volt a téma, látásélesség, 
valamint hallásküszöb-meghatá-
rozással, szemfenéktükrözéssel.

– Kutatási témájáról koráb-
ban már tartott előadást a gim-
náziumban. Milyen területtel 
foglalkozik?

– A fejfájás, azon belül is a mig-
rén idegi aspektusát vizsgálom, va-
lamint a stroke jellegű betegséget 
okozó szubdurális vérzést, vagyis 
az agyhártyák közötti bevérzése-
ket. A vizsgálatok középpontjában 
az a szövet áll, ami leginkább fele-
lős a fájdalomérzetért a fejben, ez 
pedig az agyhártya. 

A fejfájás eredeti okát nem tud-
juk, általában gyulladáscsökken-
tőket, erekre ható gyógyszereket 
írnak fel rá, de tudományosan nem 
bizonyított, hogy az erekben vég-
bemenő változások állnak a mig-
rénes rohamok hátterében. Nagy 
valószínűséggel idegi eredetű vál-
tozások vezetnek egy-egy roham 
megjelenéséhez. Kiváltó ok isme-
retének hiányában az antimigrén 
gyógyszerek is leginkább csak tü-
neti kezelést jelentenek. 

Különböző hatóanyagokat vizs-
gálunk és bizonyos anyagok jelen-
létét azokban az idegelemekben, 
amelyek felelősek a fájdalomérzet 
kialakulásáért. Alapkutatást vég-
zünk, az okokat próbáljuk meg 
feltárni, de az eredmények akár a 
gyógyszerfejlesztés alapjai is le-
hetnek a jövőben. G. E.
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Könyvbemutató – egy család becsületéért 
Lapzártánk után, június 8-án, csütörtökön 17 órakor a Haty-
tyúházban rendezik meg Trianon százhárom éves évfordulójá-
ra emlékezve Domonkos László A Héjjas-nyárfa árnyékában 
című könyvének bemutatóját. A szerzővel Kollár László be-
szélget, akit az életrajzi kötetről, valamint a kor történelmi 
hatásairól és tanulságairól kérdeztünk. 

– Maga a könyv három évvel ez-
előtt jelent meg, eredetileg ak-
kor terveztük Abonyi Szilviával 
a félegyházi bemutatót, de azt a 
vírushelyzet keresztülhúzta. Ezt 
pótoljuk most. Héjjas Iván, az 
életrajzi mű főszereplője a mo-
narchia hadseregében szolgáló 
hadnagyként majd századosként 
különleges feladatot lát el: az al-
bán király kimenekítésében vesz 
részt. Itt szerez tapasztalatot ge-
rilla-harcmodorból, de úttörő sze-
repet játszik a légi hadviselésben 
is. A háború végeztével leszerelik, 
de ő nem nyugszik bele a vesz-
tes pozícióba, abba meg végképp 
nem, hogy az országot csonkol-
ják. Mivel apja, Héjjas Mihály 
meghatározó kecskeméti gazda 
volt kiterjedt helvéciai birtokok-
kal és ismeretségi körrel, ezen 
keresztül kezdi megszervezni a 
Rongyos Gárdát. A tanácsköztár-
saság idején a vörös terror ellen 
léptek fel afféle betyáros igazság-
szolgáltatással: feljegyezték az 

akkor regnáló magyar hatalom 
bűnlajstromát, és ahogy mód-
juk volt, visszavágtak. Ezeket 
a kalandregénybe illő eseteket 
az akkori vörös újságírók kifor-
gatták, és valóságos rémtörté-
neteket írtak róla. Héjjas Iván 
végül 1945-ben emigrációba 
kényszerült, és Spanyolország-
ban halt meg – foglalta össze az 
eseményeket Kollár László. 

– A személyes vonal mel-
lett milyen fontosabb ese-
ményeket és témákat érint a 
könyv, illetve ennek apropóján 
a beszélgetés?

– A kötet Héjjas Iván és csa-
ládja becsületének visszaadásá-
ra is szolgál amellett, hogy tör-
ténelmünk tragikus fejezetének 
korrajza. A Kecskemét környéki 
események mellett kitér a Nyu-
gat-Dunántúl történelmi fontossá-
gú történéseire, több kiemelkedő 
személyiség sorsának alakulására 
is. Közben kibontakozik egy élet-
út, amit átsző a magyarságért 

folytatott harc. A Rongyos Gárda 
nevének tisztázásával Domon-
kos László egy másik könyvben 
foglalkozik. 

– Milyen céllal kezdeményez-
te ezt a rendezvényt? 

– 15 éve léptem be a helyi po-
litikába, és kezdetektől kiemelt 
figyelmet fordítok a magyar tör-
ténelem sorsfordító eseményeire, 
amelyek szerintem fontosak. Volt 
idő, amikor ezek szőnyeg alá vol-
tak söpörve, aztán olyan is, ami-
kor már nem tiltották a megemlé-
kezést, de a hivatalos politika nem 

vett róla tudomást. Így kezdtük el 
Dinnyés Gyula vezetésével néhá-
nyan civilek a trianoni megemlé-
kezéseket Félegyházán, a Nagy-
boldogasszony emlékműnél, és 
rendeztük meg mindaddig, amíg 
a nemzeti emlékezet napja kereté-
ben az önkormányzat lett a meg-
emlékezés szervezője. Fontosnak 
tartom, hogy a II. világháborús 
harcokat megvívó generációnak – 
akik Trianon igazságtalansága el-
len is harcoltak, és annak ellené-
re, hogy ők hivatalosan besorozott 
katonák voltak, komoly büntetése-
ket szenvedtek el – méltóképpen 
köszönetet mondjunk áldozatai-
kért. Ezért kezdeményeztem, hogy 
legyen Félegyházán egy olyan ki-
tüntetés, ami a hazafias tevékeny-
séget ismeri el. Ezt a javaslatomat 
a képviselő-testület is támogatta. 
A Kiskunfélegyháza Város Hagyo-
mányőrző és Hazafias Tevékeny-
ségéért kitüntető díjat elsőként 
Csányi József és Gavenda Fe-
renc, a város utolsó II. világhábo-
rús honvédjei vehették át. 

Domonkos László A Héj-
jas-nyárfa árnyékában című köny-
ve kereskedelmi forgalomban 
ugyan már nem kapható, de a vá-
rosi könyvtárban három példány-
ban kikölcsönözhető.

Városi megemlékezést és koszorúzást tartottak június 2-án, két 
helyszínen, a Nemzeti Összetartozás Napja és a trianoni béke-
diktátum 103. évfordulója alkalmából.

A reggeli órákban a kiskunfélegy-
házi városháza előtt ereklyés zász-
lófelvonást tartottak, ahol Görög 
Anita kulturális referens Juhász 
István tanár úr szavaival idézte fel 
a magyar történelem szomorú ese-
ményét, majd 15 órától a Kiskun-
félegyházi Sarlós Boldogasszony 
Templom – Ótemplomban tartot-
tak megemlékezést. Itt Csányi Jó-
zsef polgármester beszélt Trianon 
tragédiájáról, majd Balla Zsófia, 
a Constantinum diákja idézte meg 
a 103 évvel ezelőtt történteket: 
– 1920. június 4-én, a történelmi 
Magyarországon megkondultak a 
harangok, megszólaltak a gyárak 
szirénái, az iskolákban, hivatalok-
ban gyászszünetet rendeltek el. A 
zászlókat félárbócra eresztették, 
tíz percre leállt a közlekedés, be-

zártak az üzletek. Idén 103 éve e 
napon írták alá az első világhábo-
rút lezáró trianoni békediktátumot, 
amelynek értelmében Magyaror-
szág területét 283 ezer négyzetki-
lométerről 93 ezerre, lakosságát 
18,2 millióról 7,6 millióra csökken-
tették. Mintegy 3,2 millió magyar, 
a magyarság harmada került az új 
határokon kívülre. 

A megemlékezésen ünnepi mű-
sort adtak a Constantinum Ka-
tolikus Óvoda, Általános Iskola, 
Gimnázium, Technikum, Kollégium 
diákjai és pedagógusai, valamint a 
székelyudvarhelyi Móra Ferenc Ál-
talános Iskola 4. osztályos tanulója, 
Bence Dávid. Ezt követően meg-
koszorúzták a templom előtt álló a 
Magyarok Nagyasszonya-szobrot.

 V. B.

Városi megemlékezés
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Petőfi Emlékérem kitüntető 
díjban részesült dr. Tóth Ákos

A Városalapítók hete ünnepségsorozat keretében tartotta meg ün-
nepi ülését a kiskunfélegyházi képviselő-testület május 21-én, dé-
lelőtt, a városháza dísztermében. Ez alkalommal adták át a 2023. 
évi városi elismeréseket és a Holló-díjakat is. Az eseményen Petőfi 
Emlékérem kitüntető díjban részesült dr. Tóth Ákos közgazdász, 
egyetemi docens, a város kulturális életében való önzetlen, aktív 
részvételéért, fáradhatatlan, alázatos munkájáért. Lapunk megke-
resésére Ákos elmondta, hogy meglepte a díj, az elismerés. Jó érzés 
számára, hogy gondoltak rá és értékelték az elmúlt évei munkáját.

– Úgy vélem, hogy a díjak korhoz 
is köthetőek. Most 47 éves leszek, 
ilyenkor már az ember mögött van 
25-30 év, amit lehet értékelni. Ez 
a magas rangú díj meglepett. A 
Petőfi 200 éves jubileum kapcsán 
kaptam meg ezt a kitüntetést, ez 
nekem még pluszban egy utalás. 
Helyén kezelem és nagyon jól esett 
– fogalmazott Ákos. Hozzátette: 
kiskorától kezdve Petőfi tisztelete 
és szeretete nemcsak családon 
belül, hanem kiskunfélegyházi-

ként városi szinten is jelen volt 
életében. Később, amikor már tá-
rogatósként mutatta meg tudását, 
akkor például azzal tudott más 
lenni, mint a többi tárogatós, hogy 
ő „Petőfi-nótákat” játszott a hang-
szeren, ami még egyedibbé tette 
előadásmódját. Egy idő után már 
ezeket a dalokat szerették volna 
tőle hallani, kifejezetten ezt kérték.

Dr. Tóth Ákos Kiskunfélegyházán 
született, felsőfokú tanulmányait 
kivéve egész életében a városban 

élt, él. Kecskeméti egyetemi do-
censi munkaköre ellenére is a vá-
rost választotta lakhelyéül család-
jával együtt. Jelenleg a Neumann 
János Egyetem GAMF Műszaki 
és Informatikai Karának oktatá-
si dékánhelyetteseként dolgozik. 
Civil foglalkozása mellett zenei 
tevékenysége is figyelemreméltó. 
Elmondása szerint nincs hivatalo-
san zenész a családban, de már a 
nagyapja is komolyan citerázott, 
gombosharmonikázott, édesap-
ja autodidakta módon tanult meg 
gitározni, így állandóan jelen volt 
a zene, és a zene szeretete a csa-
ládjában. Ő 8 évesen kezdett vele 
foglalkozni, első hangszere a kla-
rinét volt, később szaxofonon és 
tárogatón is megtanult kiválóan 
játszani. A Kiskunfélegyházi Fú-
vószenekar, a későbbi Kiskunfél-
egyházi Koncert Fúvószenekar 

alapító tagja. 1991 és 1995 között 
az Ifjúsági Vegyeskar tagja volt. 
Mentora, a kórusalapító karnagy, 
Kapus Béla figyelt fel tehetségére 
és szólólehetőséget is adott neki. 
1995-ben közös koncerten lépett 
fel Simándy Józseffel. A 2000-es 
években egy szoboravató alkalmá-
ból került kapcsolatba a tárogató-
val, ott indult el közös útjuk ezzel 
a csodálatos hangszerrel. Tároga-
tószólistaként később fellépett az 
ország minden táján, ezek közül 
kiemelkedik ötévente a Tárogatós 
Világtalálkozó, ezeken szólistaként 
képviselte Kiskunfélegyházát és a 
Petőfi-kultuszt a költő megzenésí-
tett verseinek megszólaltatásával. 
2020-ban önálló tárogató szóló-
koncertet adott a bécsi Collegium 
Hungaricumban, majd 2022 júliu-
sában a bécsi magyar nagykövet 
felkérésére diplomáciai rendezvé-
nyen adott önálló estet.

Dr. Tóth Ákos számos alkalom-
mal szerepelt a Hattyúkerti ze-
nés esték, a főtéri Béke-Tér-Ze-
ne programsorozatban, városi 
Petőfiszobor -avató vagy évfordu-
lós megemlékezéseken. Emellett 
további Petőfi-emlékhelyeken is 
képviseli városunkat önálló Pe-
tőfi-programmal. Aktívan részt 
vesz a Petőfi 200 eseményeiben, 
2022-ben és 2023-ban is a Kiskun 
utcai futóverseny Petőfi Emlékfu-
tamán többórás repertoárral kö-
szöntötte a versenyzőket a Sarlós 
Boldogasszony Templom sétányán.

A jövőt illetően igyekszik az ide-
jét úgy osztani, hogy élete minden 
területén jól tudjon működni, a 
saját elvárásai szerint, kellő oda-
figyeléssel. Egy CD gondolatával is 
eljátszott már, amelyen talán Pe-
tőfi-dalok szerepelnek majd, vagy 
orgona-tárogató játékot tartalmaz-
va, igazán különleges darabokat 
mutatna meg. 

 Z. A. 

Akadálymentes fürdőszobára gyűjtenek 
Továbbra is folyik a gyűjtés Serfőző Jocika javára – tudtuk meg 
Bajzák Andreától, az önkormányzat ifjúsági referensétől, a jó-
tékonysági akció szervezőjétől.

Mint arról korábban már be-
számoltunk, 12 évvel ezelőtt az 
akkor kétéves egészséges kisfiút 
áramütéses baleset érte, ami-
nek következtében azóta éber 
kómában éli mindennapjait. Az 
édesanya három műszakban 
dolgozik, az édesapa napi 24 
órában ápolja a ma már 14 éves 

fiút. Nekik szeretnének segíteni 
az akció szervezői egy akadály-
mentes fürdőszoba kialakításá-
val és egy mágneses érterápiás 
eszköz megvásárlásával, ame-
lyek némileg könnyíthetik a tes-
tileg-lelkileg embert próbáló 
mindennapjaikat. 

Ugyanez volt a célja a Kis-

kunfélegyházán még májusban 
megrendezett Magyar Profesz-
szionális Erőemelő Liga Kupa 
szervezőinek is, ugyanis az 
erős emberek a versennyel egy 
időben megrendezett jótékony-
sági sütivásáron gyűjtöttek és 
adakoztak Jocika javára. Ahogy 
Patyi Zoltántól, a verseny szer-
vezőjétől megtudtuk, ez alka-
lommal mintegy 800 ezer forint 
folyt be a jó szándékú lakosoktól 
és cukrászdáktól felajánlott sü-

temények értékesítéséből, egy 
kiskunmajsai vállalkozás pedig 
szakmai segítséget és alapanya-
got ajánlott fel a fürdőszoba 
kialakításához.

Aki segíteni szeretne a csa-
ládnak, az közvetlen befizetés-
sel, vagy utalással is megteheti 
a következő számlaszámon: 
51700069-15392763 MBH Bank, 
vagy telefonon egyeztethet az 
édesapával, Serfőző Józseffel a 
30/0873-077-es telefonszámon.
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A strand is várja a fürdőzőket
Június 1-jétől a strandot is 
megnyitotta a Félegyházi 
Termál Parkfürdő, és ezzel 
az intézmény összes szol-
gáltatása ismét elérhető 
– tudtuk meg Kelemen Jó-
zsef fürdővezetőtől.

– A kül- és beltéri medencék 
kitűnő vízminőséggel várják 
vendégeinket, de érdemes ki-
próbálni a felújított szaunán-
kat és továbbra is elérhető a 
gőzkabin, a merülőmedence, 
valamint a kneipp-meden-
ce is. A gyermekek pedig a 
csúszdás medencében pan-
csolhatnak, és a játszótéren 
múlathatják az idejüket – 
mondta el a fürdővezető. 

Mint arról korábban már be-
számoltunk, a képviselő-testület 
döntése értelmében a Félegyházi 
Termál Parkfürdő 9 millió forint 
vissza nem térítendő támogatás-
ban részesült, amit a fürdő nyári 
üzemeltetésével kapcsolatos kü-
lönféle programok megszervezé-
sére, kényelmi eszközök beszer-
zésére fordítanak. Kelemen József 
beszámolt arról, hogy ezekkel a 
fejlesztésekkel is a vendégek kom-
fortérzetének növelése, a fürdő te-
rületén eltöltött idő kellemesebbé 

tétele a céljuk. Olyan eszközöket 
vásárolnak, amelyek különböző 
korosztályok igényeit elégítik ki. 
Nagyszámú napozóágy lesz példá-
ul térítésmentesen elérhető, és a 
strandlátogatók körében oly nép-
szerű nádtetős árnyékolók száma 
is növekedni fog. A legkisebbek ké-
nyelmes étkezését gyerekasztalok 
szolgálják majd, a játszótéri kíná-
lat pedig egy fészekhintával bővül. 
Emellett mini légvár, trambulin, 
homokozó szett, lengőteke-készlet 
és sok más apróság szolgálja majd 
a gyermekek, teqball asztal, bérel-

hető strandfoci és strandröplabda 
a nagyobbak szabadidejének kelle-
mes eltöltését. 

– A strandon nyári programok-
ban sem lesz hiány. Fontosnak tar-
tottuk, hogy ezeket külön térítési 
díj nélkül vehessék igénybe a láto-
gatók, sőt, néhány esetben inkább 
kedvezményes belépő mellett. A 
nyári időszakra a havi bérletet 
kedvezménnyel vásárolhatják meg, 
akik akár napi több alkalommal is 
kilátogatnának a fürdőbe, vagy az 
éjszakai fürdőkön vennének részt 
külön térítési díj nélkül. Úszósulit 

indítunk az 5-14 éves korosztály 
számára, amin a jelentkezők a 
belépőjegy megváltásával vehet-
nek részt. A dinamikus vízitornát 
péntekenként bárki igénybe vehe-
ti érvényes belépőjegy mellett: itt 
az animátor minden korcsoport 
számára végezhető gyakorlatokat 
mutat be a medenceparton, amit 
a vízben lévők ismételhetnek. A 
csendes órák programot a Co-
vid-járványt megelőző nyáron már 
elkezdtük: ilyenkor az autizmussal 
élők kedvezményes belépés mel-
lett zajmentes légkörben élvezhe-
tik a fürdőt. Ezt a gyakorlatot ezen 
a nyáron is folytatni kívánjuk. A 18 
év alatti korosztályt célozza a suli-
záró strandnap programunk, ame-
lyen a hangulatfelelős lemezlovas 
diktálja majd az ütemet. A fiatalok 
számára habpartit szervezünk, a 
felnőttek pedig élőzenés koktél-
partival ünnepelhetik a strandok 
éjszakáját. Emellett több sportese-
ménynek is helyet adunk a nyáron: 
lesznek strandröplabdaversenyek, 
strandfocibajnokság és vízipó-
ló-mérkőzés is. A legsikeresebb 
programokat pedig az elkövetkező 
nyarakra is szeretnénk rendszere-
síteni – részletezte a nyár terveit 
Kelemen József fürdővezető. 

A Félegyházi Termál Parkfürdő 
aktuális programjairól közösségi 
oldalán találnak bővebb informáci-
ót az érdeklődők.

Családi nap Haleszban 

Gyermek- és családi napra gyűl-
tek össze a volt haleszi iskola 
udvarán május 27-én, délután. 
Kiskunfélegyháza Város Önkor-
mányzatának támogatása mellett 
a Haleszi Gazdakör, a Nagyszőlő 
úti Gazdakör, a Selymesért Egye-
sület összefogásának köszön-
hetően igazi gyermekbirodalom 
épült ki a helyszínen. Körhinta, 

ugrálóvár, trambulin, kalandpark, 
bikarodeó, vetélkedők, bűvész 
és népi sportos játékok is vár-
ták a szórakozni vágyó, önfeledt 
gyermekeket.

Ván Jenő választókörzeti kép-
viselő elmondta, hogy hosszú 
évek óta nagyon kedvelt program 
a gyermeknap, ami iránt most is 
nagyon nagy volt az érdeklődés. 

Megannyi program  
a városi gyereknapon
Gyerekektől volt hangos a város 
főtere május 28-án. A színes prog-
ramkavalkádban mindenki megta-
lálta a számára megfelelő kikap-
csolódási lehetőséget. Volt vásári 
komédia, koncert, kutyaiskolai 

bemutató, bábkészítő műhely, kira-
kodóvásár és még megszámlálha-
tatlanul sok program, amit az idő-
járás is kegyeibe fogadott. Ennek is 
köszönhetően nagyon sok család 
vett részt a programokon. 
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Kiállítás nyílt  
a zeneiskolában
Kiállítás nyílt a Kiskunfélegyházi Balázs Árpád Művészeti 
Iskola földszintjén május 23-án, kedden. Az iskola fotó-vi-
deó és grafika-kerámia tanszakos növendékeinek munkái-
ból megnyílt tárlatot Kis-Fekete Vilmos intézményvezető 
nyitotta meg. 

Beszédében hangsúlyozta, 
hogy új kezdeményezés az is-
kola falain belül kiállítást nyit-
ni, hiszen korábban mindig 
más helyszínen rendezték ezt 
meg.  A megvalósítást meg-
köszönte Szabó Ildikónak és 
Kőházi Gergőnek, a grafi-
ka-kerámia és a fotó-videó 
tanszak vezetőinek. Kiemelte: 
ez egy nagyon speciális ré-
sze a művészeteknek, hiszen 
ahogyan a hangszeren mások 
megtanulnak játszani, itt az 
eszközökön, az anyaggal kell 
megtanulni bánni.

– Nem elég kézbe fogni egy 
fényképezőgépet, hanem azt a 
képet meg is kell komponálni. 
Így tudják megmutatni a növen-
dékek, hogy számukra hogyan 

fest ez a világ. Idén ez a tanszak 
nagyon nagyot fejlődött. Lét-
számban is előre lépett, nagy 
korcsoportot ölel fel. Nagyon 
örülök annak, hogy az idei év 
terméseként egy ilyen szép nagy 
kiállítást sikerült összehozni. 
Nagyon büszkék vagyunk és kö-
szönjük a kollégáknak, Szabó 
Ildikónak és Kőházi Gergőnek. 
Az iskola kapui nyitva állnak, a 
tárlatot megtekinthetik az ér-
deklődők – fogalmazott.

Az igazgató végezetül meg-
köszönte a szülőknek, hogy az 
iskolára bízzák a gyermekeiket. 

A megnyitón, zongorán köz-
reműködött Molnár Hanga és 
Ficsór Szabolcs. Mindketten 
Sejben Ilona növendékei.

 Z. A. 

Petőfi-leszármazottakról szóló 
dokumentumfilmet mutattak be
Borzák Tibor, Hajduk Már-
ta, Novák Lajos és segí-
tőtársaik filmjét mutatták 
be május 31-én, szerdán 
a Móra Ferenc Művelődé-
si Központban, Rokonom, 
Petőfi címmel. Az alkotás 
a Petőfi-bicentenárium 
tiszteletére készült 2019 
és 2022 között. Az ese-
mény meghívott vendége 
volt Borzák Tibor újságíró, 
akivel Supka Éva, a me-
gyei önkormányzat sajtósa 
beszélgetett.

A filmvetítés után nagy tapssal 
köszöntötték a megjelentek az al-
kotót, akiről megtudhattuk, hogy 
eddig 30 évet áldozott életéből 
Petőfi családfájának kutatására. 
A dokumentumfilm a 2019-es Pe-
tőfi-találkozó végeredményeként 
született meg, kiskunfélegyházi 
előzménnyel. Borzák Tibor el-
mondta, hogy rá kellett döbbennie, 
hogy milyen sok minden változott 

azóta, hiszen többen, akik akkor 
szerepeltek a filmben, ma már 
sajnos nem élnek. Egyrészt ezért 
is volt ennyire fontos számára is, 
hogy elkészüljön az alkotás, ami 
három évbe telt támogatások nél-
kül. Elmondta, hogy a legmagasabb 
fórumokon pályáztak (összesen 9 
alkalommal) a dokumentumfilmes 
világban, de sajnos mindannyiszor 
elutasították a kérelmüket.

– Ezt a filmet tényleg szívből 
készítettük el teljesen önkéntes 
és ingyenes alapon – fogalmazott. 
A családfakutatásról megtudtuk, 
hogy mennyi izgalmas fordula-
tot tartogathat. Számos hihetet-
len történet került napvilágra a 
kutatás által, az évek alatt egyre 
többen jelentkeztek azzal, hogy 
kapcsolódnak a fához, vagy infor-
mációjuk van azokról, akik szintén 

leszármazottak lehetnek. Példá-
ul, Győrből jelentkezett egy hölgy, 
aki a komplett, minden irányban 
részletesen ábrázolt családfát 
megrajzolta és rendelkezésére bo-
csátotta. Ez meghatározó élmény 
volt az író számára. Mindezek mel-
lett folyamatosak a megkeresések, 
akár külföldről jövők is, amelyekkel 
mind-mind érdemes foglalkozni.  A 
történet így soha nem ér véget. 

Borzák Tibor elmesélt egy nagyon 
megható történetet, amit a gondvi-
selés egyfajta köszöneteként érté-
kelt, ugyanis a saját családfáját is 
megismerhette közvetett módon, 
Petőfi által. Néhány évvel ezelőtt 
Jászapátiból jelentkezett egy nyug-
díjas tanárnő, aki hosszú időn át 
kutatta a Borzák-családfát és meg 
is rajzolta azt az 1600-as évek kö-
zepéig. Ebben találta meg később 
az író is saját csatlakozási pontját, 
és ismerte meg ezáltal felmenőit, 
valamint a későbbiekben 16, addig 
nem látott unokatestvérét. 

A beszélgetés végén megkö-
szönte a részvételt és felhívta a 
figyelmet arra, hogy a Rokonom, 
Petőfi című dokumentumfilm el-
érhető a legnagyobb videómegosz-
tón, a következő linken: 

https://youtu.be/SnLBct5VjoU
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Heti körkérdésünkben arról érdeklődtünk a félegyháziak köré-
ben, hogy ők milyen helyzetben, milyen céllal és okkal tennék 
kockára az életüket, ha a szükség úgy hozná. 

Nagy Gábor 
(40): – A sze-
rette imért! 
Szeretem azt 
vallani, hogy 
ha a szükség 
úgy hozza és 
meg kell, 
vagy lehet 

menteni valakit, akkor saját testi 
épségem kockáztatásával, gon-
dolkodás nélkül megtenném a 
megfelelő lépéseket.

Páll Dénes 
(45): – Az 
é l e t e m e t 
csak és kizá-
rólag a csalá-
domért koc-
káztatnám. 
Tapasztalat-
ból tudom, 

hogy egy-egy apróbb sportsérülés 
is tud akkora gondot okozni egy 
család életében, hogy az nagy ha-
tással van mindenre és mindenki-

re. Kockáztatni egy életet egy re-
kordért, címért, időeredményért 
én nem tudnám megtenni. 

Katona Ár-
pád (53): – 
Csak a csalá-
d o m é r t 
ko ck á z t at -
nám az éle-
temet. Min-
den más 
kockázato t 

feleslegesnek tartok.
Rózsa Csaba (56): – A csa-

ládomért és a hazámért lennék 
hajlandó az életemet adni. Egy-
kori rendőrként és katonaként 

ma is úgy 
go n d o lo m, 
hogy az eskü 
a hazám 
t e k i n t e t é -
ben örökké 
érvényes.
Paksi Ju-
dit (51): – A 
család a leg-
fontosabb az 
életemben. 
Értük min-
dent meg-
tennék, ha 
arról lenne 
szó.

Körkérdés – Ön miért kockáztatná az életét?

Elhunyt Seres József
Életének 80. évében elhunyt Seres Jó-
zsef, a kiskunfélegyházi székhelyű ELŐ-
SZER KFT. alapító ügyvezető igazgatója. 
Seres József Kiskunfélegyháza külte-
rületén, középparaszti család második 
gyermekeként született 1943. szeptem-
ber 5-én. Édesanyja a házimunka mellett 
nevelte a család 4 gyermekét. Édesapja 
a hadifogság előtt és után is földműves-
ként tevékenykedett, ez nyújtotta a csa-
lád megélhetését. A szántóföld, a szőlő, 
a gyümölcsfák és a házi jószágok igazi 
tanyasi életet és szép gyermekkort ad-
tak számára. 

Általános iskolai éveit is tanyasi iskolában 
végezte, kitűnő eredménnyel. 

Mivel a jószágok igen sok munkát jelentettek 
a gyermek Seres Józsefnek, különös vonzal-
mat érzett a gépek, technikai berendezések 
iránt. Sikeres felvételi után középiskolai ta-
nulmányait Szegeden, a Déri Miksa Gépipari 
Technikumban végezte. Érettségi után szere-
tett volna egyetemre jelentkezni, de a család 
anyagi keretei nem tették ezt lehetővé. A kö-
zépiskola elvégzése után a Kiskunfélegyházi 
Vegyipari Gépgyárban dolgozott lakatosként, 
majd előkészítő szerkesztőként. 1963-1965 

között harckocsizóként Szabadszálláson és 
Kalocsán a hazáját szolgálta. 

1967-ben megnősült, majd ugyanebben 
az évben jelentkezett a Budapesti Műszaki 
Egyetem Gépészmérnöki Levelező Karára. 
Az épületgépészethez vonzódva a Kiskun-
halasi Építőipari Vállalatnál helyezkedett el. 
Okleveles épületgépész mérnökként szerzett 
diplomát 1973-ban. Közben megszületett 
1971-ben fia Tibor, majd 4 év múlva lánya 
Bernadett. A család és a munka mellett éj-

szakánként magántervezőként dolgozott. Az 
évek múlásával a Kiskunhalasi Építőipari Vál-
lalatnál bejárta a ranglétrát. Az előkészítőtől 
a főüzemvezetői beosztásig tornászta fel ma-
gát. A ma Előregyártó- Szerelő és Építőipari 
Fővállalkozó Kft. néven szereplő 100%-ban 
magántulajdonú céget 1989 decemberében 
alapította. A vállalkozás kezdetben víz-, gáz- 
és fűtésszereléssel foglalkozott, majd lakatos 
és épületbádogos szakmával bővült. A cég a 
2000-es évek elejétől épületek komplett ge-
nerálkivitelezésével foglalkozik.

Második házasságát 1995-ben gyermekko-
ri szerelmével kötötte, aki minden körülmény 
között bástyaként állt mögötte élete utolsó 
percéig. 

Szüleitől örökölt föld iránti szeretete vé-
gigkísérte egész életét. A Péteri-tó melletti 
pici tanyájára ment feltöltődni, ha szüksége 
volt rá.

Soha nem vágyott el Félegyházáról. Kis-
kunfélegyházán élni, építeni mindig külö-
nös örömöt jelentett számára. Seres József 
neve egyet jelentett a megbízhatósággal, 
tisztességgel.

Szakmai elhivatottságának elismeréseként 
Kiskunfélegyháza Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 2009-ben „Kiskunfél-
egyháza Város Gazdaságának Fejlődéséért”, 
2020-ban „Kiskunfélegyházáért” kitüntető dí-
jat adományozott a cégvezető részére. 

Június közepén indul a Béke-Tér-Zene
Negyedik alkalommal szervezi meg a Kiskunfélegyházi 
Balázs Árpád Alapfokú Művészeti Iskola a nagy népsze-
rűségnek örvendő Béke-Tér-Zene programot. A koncert-
sorozatot június 16-án, pénteken, 18 órakor a Kiskunfél-
egyházi Ifjúsági Fúvószenekar nyitja meg.

Kis-Fekete Vilmos, a szervező 
Kiskunfélegyházi Balázs Árpád 
Alapfokú Művészeti Iskola igaz-
gatója elmondta, hogy a fellépő 
gárda változatlan a tavalyi évhez 
képest. Idén is színpadra lépnek 

majd – többek között – a Remedy, 
a Direct és a Geometro együtte-
sek, a művészeti iskola növendé-
kei és dr. Tóth Ákos tárogatós. 
Nem marad el a népszerű szenior 
örömtánc sem, hiszen Kocsisné 
Móczár Julianna csapata már 
készül a programra.

 G. E. 
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A hegycsúcs az még csak az út fele 
BENSE ZOLTÁN HEGYMÁSZÓVAL BESZÉLGETTÜNK
Suhajda Szilárd tragédiája so-
kunkat megrendített. Figye-
lemmel kísértük az expedíciót 
és szorítottunk ennek a szim-
patikus fiatalembernek, hogy 
sikerüljön élete álma és felér-
jen, majd jöjjön vissza épség-
ben 8848 méter magasból, a 
Mount Everest csúcsáról. Szi-
lárd tiszta mászással, vagyis 
oxigénpalack és kísérők nélkül 
tervezte ezt az expedíciót is, 
ahogyan sikeresen teljesített 
korábban két másik nyolcez-
rest, a Lhoce-t és a K2-t.

Bense Zoltán hegymászót 
arra kértük, hogy szakértelmével 
segítsen eligazodni bennünket a 
hegymászás világában. Ő elő-
ször vonakodott a beszélgetéstől, 
hiszen több mint bántónak érzi, 
ahogy néhány ember megnyilvá-
nult a közösségi médiában Su-
hajda Szilárdról és a magyar 
hegymászásról. 

– Elképesztőnek találom azt, 
hogy komoly vádaskodás indult 
el Szilárd irányába. Akik írták 
ezeket a kommenteket nagy való-
színűséggel soha nem találkoztak 
vele és úgy formálnak véleményt, 
hogy a terepet nem ismerik, pusz-
tán arra hagyatkoznak, amire jó 
eséllyel földrajzórán emlékeznek. 
Úgy érzem, hogy nem a megfelelő 
emberek szólaltak meg. Ők, akik 
fotelből írogatnak, azok talán a 
Kékesre is autóval mennek, sőt, 
a negyedik emeletet is csak lift-
tel hajlandók elérni. Ez több mint 
bántó. Én több empátiát szeretnék 
kérni és nemcsak Szilárd valamint 
a hegymászás irányába, hanem a 
hétköznapokon is úgy általában. 
Nem kell, hogy megértsék a hegy-
mászást, azt kérjük, hogy fogadják 
el azt – fogalmazott.

Hozzátette: Természetesen ben-
ne van a történetben, hogy egy 
hegymászó sajnos nem tér visz-
sza. Mindenki tisztában van a 
kockázatokkal. A magashegyi al-
pinizmus csúcsa a nyolcezresek 
megmászása, oxigénpalack nélkül. 
A Földön 14 nyolcezres hegy van 
és mindegyiket megmászták már 
oxigénpalack nélkül. A magyar 
hegymászás most egy nagyszerű 
embert veszített el. 

Bense Zoltántól megtudtuk, 
hogy saját hegymászótörténetének 
talán a gyermekkori börzsönyi ki-

rándulások adták a kiindulópont-
ját. Alföldi gyermekként kihívás 
volt a Csóványos vagy a Nagy-Hi-
deg-hegy, előbbit egyszer titokban 
meg is mászta. Akkor érezte elő-
ször ezt a fajta sikerélményt. A 
későbbiekben nagy hatással volt 
rá Benedek István: Csavargás az 
Alpokban című könyve, amiből na-
gyon sokat merített már életének 
húszas éveiben. A rendszerválto-
zás előtt, amikor még kék útlevél-
hez sem lehetett nagyon jutni, ők 
már olyan kerékpártúrára indultak 
Pap-Szigeti Sándor barátjával, 
amelynek egyik állomása volt a 
Grossvenediger, amit sikeresen 
meg is másztak akkor. Ez kellő in-
díttatás volt a folytatásra. 

– Ez egy szenvedély, egy életfor-
ma, egy rendkívül nagy szabadság-
vágy. A Mount Everest megmászá-
sa felér egy olimpiai arannyal, ez 
tény. Egy olyan küzdelem részesei 
vagyunk ott, ahol nem egy bíró, 
nem ellenfél van. Soha nem ellen-
ség a hegy. A hegyet nem meghó-
dítjuk, hanem megmásszuk, felké-
redzkedünk a hegyre, amit Szilárd 
is követett. Ha sikerül, akkor azt 
kérjük, hogy onnan vissza is tud-
junk jönni.

Zoltántól megtudtuk, hogy az ő 
személyes kedvence az Alpok egyik 
legveszélyesebb hegye, a Matter-

horn. A 4478 méteres csúcs első 
próbálkozásra sikerült neki, amiért 
nagyon hálás. Évekig készült rá, ta-
nulmányozta a hegyet, megmászta 
a körülötte lévőket, de erre csak 
akkor kéredzkedett fel, amikor 
úgy érezte, teljesen felkészült rá. 
Bemutatkozott a hegy – mondta, 
hiszen egy német hegymászó a 
szemük láttára zuhant a mélybe, 
akivel előtte a csúcson találkoztak.

– Mindig megköszöntem és át-
gondoltam a mászásokat. Szilárd 
is rendkívül tisztelte a hegyeket, 
a természetet. Tudta, hogy ezek 
az erők erősebbek nálunk. Tudta, 
hogy mire vállalkozik, rendkívül 
felkészült hegymászó volt fizi-
kálisan és mentálisan is. Ennek 
ellenére megtörtént a tragédia 
– fogalmazott.

Bense Zoltán elmondta, hogy a 
több ezres magasság (4-5 ezer mé-
ter) először fejfájást, hányingert 
okozhat, ezek az első tünetek. A 
hét-nyolcezreseknél a legnagyobb 
baj az oxigénhiány. Aki palack nél-
kül mászik, akklimatizálódnia kell, 
hogy tovább tudjon menni a kö-
vetkező állomásig. Egy expedíció 
körülbelül két hónapig tart, amiből 
maga a csúcstámadás mindössze 
1-2 nap. Az Everesten nagyon ke-
vés azon napok száma, amikor az 
időjárási feltételek megfelelőek és 

mászható a hegy. Ott már az egyes 
tábor elérése is hatalmas dolog, 
hiszen ott a gleccseren, jégtorla-
szokon, jégfalakon kell átjutni.  A 
mászó felér az egyesbe, majd visz-
szamászik az alaptáborba. Néhány 
nap múlva újra felmegy az egyes 
táborba és kiépíti a sátrát, tábo-
rát, majd megpróbál fentebb men-
ni, kiépíteni a kettest, majd újból le 
az alaptáborba. Szoktatja ezzel a 
fel-lemászással a szervezetét. Ha 
jól mennek a dolgok, akkor saját 
megítélése szerint megy tovább. 
A négyes tábor elérése még nem 
csúcstámadást von maga után, 
hanem alaptáborig visszamászást, 
majd újra fel. A helyzetet általában 
tovább nehezíti, hogy bár fontos 
lenne, hogy minél több folyadékot 
kapjon a szervezet, nem bír már 
többet inni a mászó. Ez egy hatal-
mas terhelés a testnek és a csúcs 
még csak az út fele. Sajnos a tra-
gédiák nagyobb része a visszaúton 
következik be.

Végezetül Bense Zoltán elárulta, 
hogy voltak neki is nyolcezres ter-
vei, amelyek nem sikerültek, még-
sem gondolja, hogy bármi kima-
radt volna az életéből. A hegyek, a 
természet szeretete vezérli most 
is sok cselekedetét, szívesen indul 
túrákra és osztja meg tapasztala-
tait másokkal.  Z. A. 
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Érzékeny vonalak varázsa  
SINKA IVETT CERUZAGRAFIKÁINAK VILÁGA 
Sinka Ivett sokáig az állatsze-
retete és a lovak iránti szenve-
délye miatt a lovasedzői pályá-
ra készült. A számos művészeti 
képzésnek köszönhetően az 
elmúlt néhány évben újra rá-
talált az alkotás örömére. A 
tanulás és a gyakorlás során 
rájött, hogy a valódiságot hűen 
tükröző ceruzarajz az ő valódi 
kifejezési formája. Létrehozott 
egy Facebook-felületet, ahol 
bemutatja szebbnél szebb, 
élethű munkáit. 

A ceruzarajzok 
különleges tech-
nikát és türelmet 
igényelnek. Meg-
tanulta, hogyan 
hozza létre az ár-
nyékokat és a rész-

leteket, hogy a képek élesek és élet-
hűek legyenek. Munkáiban gyakran 
megfigyelhetők a finom átmenetek 
és az aprólékosan kidolgozott rész-
letek, amelyek lendületet adnak a 
rajzoknak. A képek témái változato-
sak: portrékat, tájképeket, állatokat 
és egyéb ötleteket merít a minden-
napi életből. Művei érzelmeket és 
gondolatokat sugároznak, a rész-
letekben rejlő apró finomságok pe-
dig segítségére vannak a nézőknek 
abban, hogy magukba szippantsák 
a képek hangulatát – tudtam meg 
Sinka Ivettől.

– Mióta rajzolsz?
– Mindig nagyon szerettem al-

kotni. Az érettségi után beiratkoz-

tam a Móra Ferenc Gimnáziumban 
szervezett művészeti alapképzésre, 
ahol Szabó Ildikó művésztanártól 
rengeteget tanultam. Tagja lettem a 
Holló László Képzőművész Körnek, 
Molnár István festőművész veze-
tésével festeni kezdtem. Végül nem 
ez lett a vonalam, mert nem volt 
műtermem. A pályaválasztásomnál 
szóba került a Moholy-Nagy Művé-
szeti Egyetem is, de más felé vitt az 
életem. Megszereztem a dekoratőr 
és kirakatrendező képesítést is, de 
a Magyar Testnevelési és Sport-
tudományi Egyetemen elvégzése 
után lovasedzőként dolgoztam. 
2019-ben hagytam abba, amikor a 
kislányommal várandós lettem. So-
káig nem rajzoltam.

– Mikor kaptál rá újra a 
rajzolásra?

– Amikor a kislányommal itthon 
voltam, alvásidőben rajzolgattam. 
Eleinte csak önszórakoztatásból, 
kikapcsolódásként. A barátaim 
látták a képeimet, biztattak, hogy 
csináljak egy közösségi felületet, 
ahol megmutathatom a tehetsége-
met. Lassan egyre többen tudtak 
rólam, kértek képeket születés-
napra, különböző alkalmakra.

– Mit szeretsz a legjobban 
rajzolni?

– A szívem csücske az állatvilág. 
Vadászkörökből is megkerestek 
már, hogy kép alapján rajzoljak 
le egy-egy vadat. Sokat készülök 
ezekre a munkákra, mert az utol-

só szőrszálnak is pontosan kell 
állnia. Így lesz csak igazán valósá-
gos, anatómiailag pontos a képem. 
Portrékat és városrészleteket is 
szívesen rajzolok. Nemrégiben fe-
jeztem be a pécsi Széchenyi-teret, 
mozaikos stílusban.

– A ceruzán kívül más techni-
kákkal is alkotsz?

– Igen, de a kedvencem a grafi-
ka. Kaptam egy digitális rajztáb-
lát, aminek a felhasználási lehe-
tősége kimeríthetetlen. Egyelőre 
még tanulom, de már látom, hogy 
rengeteg lehetőséget nyújt. A jövő-
ben szeretnék többet tanulni róla. 
Érdekessége, hogy vektoros rajzo-
lásra is alkalmas, illetve akár több 
négyzetméternyi felületet is meg 
lehet vele tervezni.

– Elengedted az életedben a 
lovas életet?

– Azt hiszem, igen. Már tudom, 
hogy a rajz az én hivatásom. El-
adtam a lovaimat, már csak egy 
van. Örökre szép emlék marad az, 
ahogyan ezek az okos állatok segí-
tették a személyiségfejlődésemet. 
Megtanítottak türelmesnek és há-
lásnak lenni.

– Milyen távlati céljaid van-
nak a rajzolásban?

– Érdekel a mozgóképek és az 
illusztrációk világa. Sajnálattal ta-
pasztalom, hogy a hosszú ideje a 
szakmában dolgozó szakemberek 
kevéssé adnak tanácsokat, így a 
YouTube-on szoktam ellesni né-
hány hasznos praktikát. Manap-
ság egyre elégedettebb vagyok a 
kiadott munkáimmal, de még ke-
resem a saját stílusomat. A művé-
szet nagyjaitól inspirálódok, mint 
Klimt vagy Frida Kahlo. V. B. 

„A zene megváltoztathatja a világot…”
Kedves művésztanárok/

pedagógusok!
Ezzel a néhány sorral szeret-

nénk köszönetet mondani azért 
a rengeteg munkáért, figyelmes-
ségért, amelyet a Kossuthvárosi 
Óvoda nagycsoportosai kaptak a 
művészeti iskolában velük foglal-
kozó tanároktól, diákoktól, zene-
kari tagoktól. 

A gyermekek (és az őket kísé-
rő óvodapedagógusok) minden 
alkalommal számos élménnyel 
gazdagodhattak az itt szervezett 
programok sorozata által: együtt 
éneklés, dalos játékok, néptánc és 
társastánc, számos hangverseny, 
amelyek során az itt fellelhető 
hangszerek többségével volt al-

kalmuk találkozni (klarinét, oboa, 
kürt, trombita, harsona, furulya, 

fuvola, zongora, hegedű, brácsa, 
gitár, marimba, vibrafon, dob).

A Kiskunfélegyházi Balázs Ár-
pád Alapfokú Művészeti Iskola 
pedagógusai szívvel-lélekkel vár-
ták a kossuthvárosi óvodásokat. 
Zárásként pedig a Borsihalmi Mű-
vésztelepen szervezett kirándulás 
felejthetetlen kikapcsolódást nyúj-
tott számukra.

Az iskolába készülő nagycso-
portosaink számára mindez óriási 
lendületet, magabiztosságot, bá-
torságot adott az iskolakezdéshez. 
Rendkívül hálásak vagyunk ezért 
a kollégáknak!

Köszönjük a felejthetetlen él-
ményt!   

Üdvözlettel:  
A Kossuthvárosi Óvoda nagycso-

portosai és az óvó nénik
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Vas László – Mindig szól bennem a zene 

Vas László – ahogyan mindenki hívja Vas Laci – Félegyháza mű-
vészi világának egyik meghatározó alakja. Copfba kötött őszes 
haja, mély hangja a védjegye. Karcos orgánumát manapság a 
Széljáró Balladásból ismerhetjük, azonban zenei pályája mintegy 
ötven évvel ezelőtt indult és még ma is tart. 2013 óta a Kiskun 
Múzeum igazgatóhelyettesi posztját tölti be, ami mellett tekerő-
lantos tanítványaival is foglalkozik.

– Hogyan indult a zenei 
pályád?

– 1965-ben a Kiskunfélegyházi 
Ének-Zenei Általános Iskolában 
kezdődött, ahol dr. Somogyvá-
ri Zoltánné Aliz néni osztályába 
jártam. Gyerekkoromban gitározni, 
trombitálni tanultam, majd később 
szaxofonon is játszottam. 1973-
ban volt az első fellépésem, édes-
apám zenekarával. 

– Ezek után zenésznek 
készültél?

– Igen, mindig azt éreztem, hogy 
szól bennem a zene. Konzervatóri-
umban szerettem volna továbbta-
nulni, de apám más pályát szánt 
nekem. Villanyszerelőnek jelent-
keztem, de nem fejeztem be az is-
kolát. Az érettségi után 1985-ben 
előadóművészi képesítést szerez-
tem Budapesten. 

– Mikor mentél ki külföldre 
zenélni?

– 1990-től kezdve a Benelux-ál-
lamokban, Ausztriában és Nor-
végiában próbáltam szerencsét. 
Gyura Zoltán kollégámmal eleinte 
duóban, majd a testvéremmel, Vas 
Szilviával kiegészülve trióban lép-
tünk fel különböző helyeken.

– Miért döntöttél a külföldi 
munka mellett?

– A rendszerváltást követően a 
családomnak anyagi biztonságot 
szerettem volna nyújtani, de itthon 
nem volt annyi lehetőség. 

– Milyen meghatározó élmé-
nyeid maradtak meg abból az 
időből?

– Norvég hajóutakon zenéltünk, 
amiken az Egyesült Királyságba és 
Hollandiába utaztattak vendége-
ket. Az északi országokban kifeje-
zetten nehéz és drága alkoholhoz 
jutni, így a norvégok kihasználták 
a vásárlási lehetőséget. A Benel-
ux-államokban sokkal üzletiesebb 
világba csöppentem, magas szín-
vonalon kellett játszani. Luxem-
burgban a kabarénegyedben is ze-
néltem. Megtapasztaltam az igazi 
éjszakai életet. Nagyon sok érde-
kes emberrel találkoztam, akikre 
szívesen gondolok vissza. 

– Mikor és miért jöttél haza?
– Megszereztem a kellő anyagi 

biztonságot, hiányzott a családom. 
– Mihez kezdtél itthon?
– A Félegyházi Közlönynél 

kezdtem dolgozni 2001. október 
1-jétől. 2007-ben a Juhász Gyula 
Tanárképző Főiskolai Karán műve-
lődésszervező–média szakán dip-
lomáztam, 2008-ig a Félegyházi 
Közlöny társszerzője voltam. 2008 

és 2013 között az önkormányzat 
közművelődési munkatársa lettem. 
2013-tól pedig a Kiskun Múzeum-
ban dolgozom. 

– Manapság a tekerőlantozás 
lett a szenvedélyed. Mesélj, kér-
lek erről a hangszerről.

– Már a középkortól tudunk róla, 
a 19. században a koldusok hang-
szerévé vált. Az 1950-es évektől 
visszaszorult a népszerűsége. 
1973-ban újra fellángolt, az igazi 
reneszánszát a 90-es években élte. 

Ez egy bonyolult felépítésű 
hangszer, aminek három birkabél-
ből készült húrja van: a kísérő-, a 
basszus- és a reccsentő. Jellegze-
tes hangzását a billentyűkkel ki-
egészülve adja.

– Mikor kezdtél el játszani 
rajta?

– Húsz évvel ezelőtt a népi vo-
nallal jobban kezdtem foglalkozni. 
Népi furulyán, dorombon játszani. 
Így jött az életembe a tekerőlant. 
Nagyon elvarázsolt a hangja. A hí-
res tiszaalpári hangszerkészítőt, 
Repáruk Dezsőt kértem fel, hogy 
készítsen nekem egy hangszert. 
Rájöttem, a húrok sérülékenysé-
ge miatt gyakran pótolni kell azo-
kat, így megtanultam megcsinálni 
magamnak. 

– Az alkotás fontos számod-
ra. Milyen technikákban mélyül-
tél el?

– Mindig érdekeltek azok a tech-
nikák, amikkel valami újat tudok 
létrehozni. A tekerőlantom tokját 
is részben én készítettem. Nagyon 
szeretek bőrrel és fával dolgozni. 

Ez amolyan hobbi számomra, ad-
dig nem nyugszom, ameddig vala-
mi nem sikerül úgy, ahogyan elkép-
zeltem. Készítettem már tarsolyt, 
bicskatokot, a fafaragás is kedvenc 
lett. 

– Idén 25 éves a Széljáró Bal-
ladás zenekar, aminek alapító 
tagja vagy. Mi a története az 
együttesnek?

– 1998-ban egyszemélyes vál-
lalkozásnak indult, ma már hat 
tagot számlál az együttes. Tehet-
ségkutatásom során Kopogó fa, 
kocogó kövek címmel, félegyházi 
amatőr költők megzenésített ver-
seit vittük színpadra gyermekcso-
portok bevonásával a Móra Ferenc 
Művelődési Központban. Ehhez a 
kezdeményezéshez csatlakozott 
Nagyapáti Anita, majd a színpadi 
zenekari munkához Csonka Szil-
via, Pázmándi Judit, Sövény Ti-
bor. Eleinte Vas László és Barátai 
néven léptünk fel, majd 2010-től, 
mint Széljáró Balladás. A névvá-
lasztás nagyon kézenfekvő volt: 
széljáró, mint vándorló fellépők és 
balladások, mint énekesek.

– Annak, aki nem ismeri a 
formációtokat, hogyan mutat-
nád be a zenei stílusotokat?

– A népzenei és modern dal-
lamvilágot egyaránt felsorakoz-
tató repertoárunkban saját szer-
zemények, népdalátdolgozások, 
irodalmi alkotások, gyerekdalok 
megzenésítése szerepel. Hangsze-
relésében a hagyományos népi, 
illetve a blues, rock, funky zenei 
stílusok is megtalálhatók. 

– Mely művészeti ágak állnak 
hozzád közel a felsoroltakon 
kívül?

– A tánc, a színház és a versek. 
Alapító tagja vagyok a Félegyházi 
Táncszínháznak. Több, a néptánc-
elemeken alapuló darabok zenei 
rendezőjeként, zeneszerzőjeként 
és szereplőjeként közreműköd-
tem. Egy modern hangvételű más-
félórás színpadi zenés művet is 
írtam Málik Béla festőművésszel, 
Vándorcirkusz címmel. Ezen felül 
neves költők verseit zenésítettem 
meg, mint Petőfi Sándor, Móra 
Ferenc, Faludy György, Falu 
Tamás…

– Hogyan képzeled el a nyug-
díjas éveidet? 

– Gyakran gondolkodom azon, 
hogy milyen feladatot keressek 
magamnak, hiszen az alkotás a lé-
telemem. Nem érzem jól magam a 
semmittevésben. V. B. 
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Félegyházán ünnepelték meg  
a Kalocsa-Kecskeméti Főegyházmegye 
alapításának 30. évfordulóját

Nem mindennapi pillanatokban volt része azoknak, akik részt 
vettek május 30-án, kedden reggel a kiskunfélegyházi Szent Ist-
ván Templomban megtartott ünnepi szentmisén. Az eseményen 
a Kalocsa-Kecskeméti Főegyházmegye alapításának 30. évfor-
dulójáról, a Szent Jobb megtalálásáról, illetve Szent István király 
ereklyéinek átviteléről emlékeztek meg e jelenlévők. 

A szentmise főcelebránsa  
Michael Wallace Banach apostoli 
nuncius, pápai nagykövet volt, és 
szinte teljes létszámmal részt vett 
a főegyházmegye papsága dr. Bá-
bel Balázs érsek atya vezetésével. 
Összesen mintegy 80 pap és 20 
ministráns vonult be a templomba, 
és ünnepelt együtt a hívekkel, meg-
hívott civil vendégekkel. Őket és az 
apostoli nunciust Csányi József 
polgármester köszöntötte, angol 
nyelven. 

– Kiskunfélegyházát, ezt a 30 
ezer lélekszámú alföldi kisvárost 
sokáig tisztán katolikus település-
ként emlegették, ahová csak az 
1800-as évek vége felé kezdtek 
betelepülni protestáns családok. 
Felekezeti viták – ha voltak is – az 
idők ködébe vesztek. Ma elmond-
hatjuk, hogy – úgy a felekezetek, 
mint az egyházak között, illetve a 
város hivatali önkormányzati szer-
veivel – ideális az együttműködés. 
A kapcsolataink jellemzője a sze-
retetteljes békesség. Jó ezt akkor 
hallani, amikor tudjuk, hogy a vi-

lágban ezzel épp ellentétes ten-
denciák tapasztalhatók, és mára 
a legüldözöttebb vallás a keresz-
ténység lett. 

Épp ezért talán még soha nem 
volt ilyen nagy szükségünk a bé-
kességre, mint manapság. És az 
egyház békére hívó kiáltása példa-
értékű. Úgy gondolom: valameny-
nyiünk közös óhaja, vágya, hogy a 
jelenlegi békénk – bármilyen töré-
keny is – minél tovább fennmarad-
jon, elmélyüljön, erősödjön, s ezért 
valamennyiünknek munkálkodnia 
kell a maga területén, olykor ösz-
szeszorított fogakkal, erőnket 
megfeszítve. 

Kiskunfélegyházán sok a szakrá-
lis emlék, amelyek az évszázadok 
viharait is túlélték. Ezeket óvjuk, 
vigyázzuk, városunk értékeinek 
tekintjük. De nemcsak a múltbeli 
dolgokkal törődünk. Kiskunfélegy-
házán az egyház ifjúsággal való tö-
rődése, foglalkozása az átlagosnál 
talán többnek mondható. Nemcsak 
a pannonhalmi bencések, vagy a 
Kalocsai Iskolanővérek által fenn-

tartott iskolák, intézmények fo-
lyamatos keresztény nevelésére 
gondolok, hanem az ifjúsági is-
tentiszteleteken, gyerekmiséken is 
templomainkban szép számú kis-
diákkal találkozhatunk vasárnap 
délelőttönként.

Tisztelt Nuncius Úr! Városunk 
hagyományos értékeket előtér-
be helyező, a múlt értékeit meg-
becsülő, megőrizni szándékozó, 
ifjúságunkra felelősséggel tekintő 
település itt, az Alföld közepén. 
Őszintén remélem, néhány órás 
látogatása Kiskunfélegyházán kap-
csolatépítő, előremutató és békét 
erősítő lesz. További munkájában 
itt és szolgálati helyén az Isten ál-
dása kísérje és segítse a szolgála-
tát, úgy az Önét, mint a főegyház-
megye papságáét – fogalmazott 
köszöntőjében a polgármester. 

Michael Wallace Banach apostoli 
nuncius, pápai nagykövet prédikáci-
ójában kitért arra a 30 évvel ezelőt-
ti eseményre, amikor a Szent István 
király által megtervezett, a törté-
nelmi események által átalakult 
egyházmegyei határokat Szent II. 
János Pál pápa – a történelmi té-
nyek, az ország földrajzi adottságai 
figyelembevételével – átrendezte. 
Ekkor jött létre a Kalocsa-Kecske-
méti Főegyházmegye, és a Kalocsai 
Egyházmegye területeihez csatol-

ták a Váci Egyházmegye terü-
leteinek egy részét. 

Az apostoli nuncius idézett 
II. János Pál pápa apostoli 
leveléből, miszerint: „min-
ket nem valami varázsige 
fog megmenteni, hanem egy 
Személy, s a minket vezér-
lő bizonyosság: Veletek va-
gyok! Nem „új programot” 
kell kitalálnunk. A program 
már megvan: ugyanaz, mint 
mindig is, az Evangélium és 
az élő Hagyomány öröksége. 
Végeredményben Krisztus 
köré összpontosul, őt kell 
megismernünk, szeretnünk, 
követnünk, hogy benne ré-
szesei lehessünk a Szent-
háromság életének, s hogy 
vele együtt átalakíthassuk a 
történelmet, mígnem betelje-
sedik az a mennyei Jeruzsá-
lemben. Ez a program nem 

változik együtt a különféle korok-
kal és kultúrákkal, még ha számol 
is a létükkel, hogy őszinte párbe-
szédet és hatékony kommunikációt 
folytathasson velük. Ezt a minden-
kori programot tekintjük sajátunk-
nak a harmadik évezredben is.”

Ferenc pápa Szent István-bazi-
likában elhangzott beszédéből ki-
emelve a Szent Istvánra vonatkozó 
gondolatot hangsúlyozta: „ő, aki 
először bízta Isten anyjára a nem-
zetet, aki elszánt evangéliumhirde-
tő térítő volt, kolostorok és apát-
ságok alapítója, képes volt arra is, 
hogy mindenkit meghallgasson, és 
mindenkivel párbeszédet folytas-
son, tudott gondoskodni a szegé-
nyekről: csökkentette adójukat, 
és álruhában osztott alamizsnát, 
hogy ne ismerjék fel. Ilyen Egy-
házról kell álmodnunk: olyan Egy-
házról, amely képes meghallgatni, 
párbeszédet folytatni, a gyengéb-
bekre odafigyelni; olyan Egyházról, 
amely befogadó mindenki irányá-
ba; olyan Egyházról, amelynek van 
bátorsága mindenkihez elvinni az 
evangélium próféciáját.”

Az ünnepség a szentmise után 
a közösségi házban folytatódott. 
Itt a papság meghallgatta Máthé 
György atya előadását, amit kö-
tetlen beszélgetés követett.

 T. T.
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Képviselők munkában – Horváth Gábor
Beszélgetésünk idején az azóta már nagy sikerrel megrendezett 
Darvas-téri családi nap előkészületeivel volt elfoglalva Horváth 
Gábor. A 7-es számú választókörzet önkormányzati képviselője 
az egész napos programot szervezte. Közös sétánkon útba is 
ejtettük a helyszínt, hogy meggyőződjön róla: minden a tervek 
szerint zajlik.

– Kicsit összeszaladtak most a 
dolgok: csúcsszezon van az építé-
si vállalkozásomban, emellett egy 
vagyonvédelmi céget is vezetek. 
Az önkormányzati képviselő teen-
dők számomra az igazi „szerelem 
projektek”, mert örömöt szerez, ha 
tenni tudok másokért, és ízig-vér-
ig lokálpatrióta vagyok. Elképzelni 
sem tudom, hogy más-
hol éljek, mint Félegyhá-
zán – árulta el magáról 
a képviselő. 

Mint mondja, nagyon 
sok információt kap a 
lakosoktól, kapcsolat-
tartóitól munkájához, 
és erre szüksége is van, 
mert nagyon összetett 
körzet az övé: a sűrűn 
lakott Petőfi-lakótelep 
egy része mellett az I. 
és a III. körzet külterü-
leti feladatait, valamint 
a kertvárosi rész fel-
merülő problémáit, fej-
lesztéseit képviseli az 
önkormányzatban.

– Segítők, támogatók 
és anélkül a biztos háttér 
nélkül, amit a jelenlegi 
képviselői csapat jelent 
számomra, nem lehet-
ne olyan eredményeket 
elérni, mint amelyek az elmúlt két 
ciklust jellemezték. Számomra – 
túlzás nélkül mondhatom – a pol-
gármester, a jegyző, a képviselő-
társak és a polgármesteri hivatal 
rendkívüli szakértelemmel és mun-
kamorállal rendelkező dolgozói az 
aranycsapatot jelentik. Ha már a 
lakótelepen vagyunk, elsétálunk a 
következő időszakban itt megvaló-
suló fejlesztések helyszínére is. 

– Egy nagyon nehéz gazdasági 
időszakot megélve, de a fejleszté-
si terveimet meghallgatva az idei 
beruházások már megkezdődtek 
a Holló László utcában, a 2-12. 
számú 90 lakásos társasháznál, 
amely új járdát kap. Ez már régi 
kérése volt a lakóknak. Áprilisi 
ülésén hozott támogató döntést a 
képviselő-testület további két fej-
lesztésről is, ami itt fog megvaló-
sulni. Az egyik a Holló László utca 
1-11. közötti szakaszt érintően 

út- és járdafelújítást, valamint 25 
új parkoló létesítését tartalmazza 
a meglévő parkolók rekonstrukci-
ója mellett, továbbá a Darvas-tér 
és Rét utca között egy 58 méter 
hosszú aszfaltburkolatú út kialakí-
tása is lehetővé válik. Itt jelenleg 
egyáltalán nincs útterület, csupán 
egy hozzávetőlegesen másfél mé-

ter széles betonkő burkolatú, ker-
ti szegély megtámasztású járda. 
Most – a Kun utcán keresztül, a 
Kőrösi utcára való könnyebb kiju-
tás érdekében – új, 3 méter széles 
aszfaltburkolatú út is épül. Ezek a 
fejlesztések az itt élők igényeire 
nyújtott válasza az önkormányzat-
nak. A Darvas-tér és környéke for-
galmának tehermentesítése óriási 
előrelépés lesz a lakosok komfort- 
és biztonságérzetében. A kivitele-
zési munkákat – amelyek becsült 
bruttó értéke mintegy 123,5 millió 
forint lesz – a tervek szerint még 
ebben az évben elvégzik. Emellett 
új útburkolatot kap a lakótelep 
gerincútvonala, és a vízelvezetési 
problémák megoldása is megtör-
ténik – sorolja a már megvalósí-
tási fázisba érő terveket Horváth 
Gábor. 

Kocsiba ülünk, úgy indulunk 
Aranyhegy felé. Útközben, a régi 

ötös úton a képviselő arról be-
szél, hogy 2019 őszén, a megnyert 
választás estéjén nem sejtették, 
hogy pár hónap múlva bezárkózik 
az ország, és olyan egészségügyi 
katasztrófával kell szembenéz-
ni, ami két évre megváltoztatja a 
mindennapokat.

– Minden téren megállt az élet, 
és ez teljesen rányomta a bélye-
gét a munkánkra. Egyikből ki, a 
másikba be… mire fellélegzünk, 
és a Covid-járvány kezelhetővé 
vált, a szomszédban háború tört 
ki, és a világ kezd kezelhetetlenné 
válni. Számomra a legfontosabb 

egy város, legfőképpen a lakóhe-
lyem életében az, hogy nyugalom, 
békesség, összetartás legyen. 
A közjót szolgáló fejlődést csak 
olyan környezetben tudom elkép-
zelni, ahol az emberek azt érzik, 
hogy fontosak, a döntéshozók tö-
rődnek velük, számít a kérésük, a 
véleményük…

Horváth Gábor elmondja: ren-
geteg megvalósításra váró terve 
van a körzetét illetően. Nagyon 
régóta dédelgeti például a kerék-
párút folytatásának álmát a Me-
zőgazdasági Áruháztól legalább az 
Aranyhegyi Csárdáig, de az igazi 
az lenne, ha be tudna csatlakozni a 
Mercedes-gyárig tartó kecskeméti 
szakaszba. Azonban ma már az-
zal is tisztában van, hogy az ered-
ményre néha sokat kell várni és ez 
nem feltétlenül elvesztegetett idő, 
hanem háttérmunka.

– Rengeteget tanultam és változ-

tam az elmúlt kilenc évben, közben 
sokkal türelmesebb, higgadtabb 
ember lettem: tudomásul veszem 
már, ha nem azonnal oldódnak 
meg a problémák. Ugyanakkor ki-
tartóbb is lettem. Emiatt soha nem 
engedem el a rám bízott feladatok 
megoldását – osztja meg velem 
önismereti útjának állomásait.

Hozzáteszi: Aranyhegyen a na-
pokban építik ki a Csillag utcai 
közvilágítást, a külterületen pedig 
az utak állapota a legaktuálisabb 
teendő, amin folyamatosan dol-
gozik az önkormányzat a pénzügyi 
kereteket minden évben kimerítve. 

A feladatok jelentős része pedig 
egyszerűen „előre tolakszik” a 
sürgősség jegyében. Minden nap 
érkezik kérés, jelzés, bejelentés, és 
szerencsére olykor elismerő szó is. 
Horváth Gábor ezúton is arra biz-
tatja a körzet lakóit, hogy keressék 
bátran, köszönettel fogad minden 
információt. 

Teszünk még némi külterületi 
kitérőt, feltérképezve az utak aktu-
ális állapotát. A képviselő közben 
arról beszél, hogy alapvetően op-
timista, társaságszerető személyi-
ség, de az idő múlásával sok min-
den átértékelődött az ő életében is. 

– Fogalmazhatok úgy, hogy alig 
várom a hétvégét. Ilyenkor – bár 
imádom a munkámat – a kevés 
szabadidőmet szeretem családi 
körben tölteni. Ezek a napok töl-
tenek fel igazán, és adnak muní-
ciót a hétköznapok kihívásaihoz 
– mondja.  T. T.
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Múzeumok Éjszakája
2002-ben rendezték meg külföldi mintára hazánkban az első Múzeu-
mok Éjszakáját. A kulturális rendezvény 2003 óta leginkább a Szent Iván 
éjjeléhez legközelebb eső szombatján nyújt számos játékos, könnyed, 
ugyanakkor tudományos szórakozást a látogatóknak. Kiskunfélegyházán 
június 17-én, szombaton 16 és 24 óra között kínálnak programokat a 
félegyháziaknak és a környező településekről ide érkezőknek. A rendez-
vény ideje alatt büfé, fagylaltozó várja az éhezőket és a szomjazókat, a 
belépés díjtalan, a műsorváltoztatás jogát fenntartják.

Programok
MALOMUDVAR  

GYERMEKBIRODALOM
16 órától: 
Népi és szórakoztató udvari játékok
Hajfonoda
Kézműves tárgyalkotás 
Fotósarok
„Mesél a környék” – Rejtvények 

és érdekességek Bugac, Bugacpusz-
taháza, Fülöpjakab, Gátér, Kiskunfél-
egyháza, Kunszállás, Pál monostora 
és Petőfiszállás helyi értékeiről, 
a Natura Hungarica Alapítvány 
közreműködésével. 

16.30-17.00: Bukovinai székely 
mesék kicsiknek és nagyoknak

MÚZEUMUDVAR – SZABADTÉRI 
SZÍNPAD 18 órától

19.00 – 19.30: Dél-alföldi dalla-
mok tekerőlanton – Ónodi András 
Máté műsora, majd a Borvirág Tánc-
együttes előadása Keserű Benedek 
vezetésével

20.00 – 21.00: REMEDY együttes 
műsora

21.30 – 23.00: SZÉLJÁRÓ BALLA-
DÁS koncert

Kiállítások
– Gerencsér László kovácsmester 

népi iparművész időszaki kiállítása
– „Kiskunfélegyháza kincsei” cím-

mel időszaki értéktár tablókiállítás
– Dr. Magyari Béla kiképzett űrhajós 

emlékkiállítása
– Kincsek a raktárból – régészeti 

kiállítás 
– Természettudományi 

tanulmánytár
– Fegyver tanulmánytár
– Vallási élet emlékei a Kiskun-

ságban – népi és liturgikus tárgyi 
emlékek

17 órától: A Múltban a jövőért – 
interaktív játék a kiállítóterekben

A börtönépületben megtekinthető: 
– Hadak útján… katonatörténeti 

emlékek – Varga Zoltán magángyűjtő 
kiállítása

– Híradástechnikai látványtár 
A Malomudvar kiállításai: 
– Pajkos-Szabó-féle kiskunfélegy-

házi szélmalom
– Árpád kori veremház 
– Néprajzi tanulmánytár és szabad-

téri kiállítás
– Szabadtéri látvány kovácsműhely

Nyert a Chipegető!

Az ország legjobb általános iskolai lapja kategóriában nyert a Chi-
pegető, a Kiskunfélegyházi Dózsa György Általános Iskola lapja, az 
Országos Ifjúsági Sajtófesztiválon. A méltatásban kiemelték, hogy 
„a versenyzők között a Chipegető tartalmas profiljával rögtön az 
élre tört „. A lelkes kis csapat és mentoruk, Gyenesné Mészáros 
Edit évek óta készíti az iskolai életről szóló színvonalas kiadványát. 

A versenyhez az utolsó két év lap-
számait kérték be zsűrizéshez, és 
ezek alapján hirdették ki a helye-
zéseket. Jó volt látni, hogy a sok 
tehetséges fiatal és kiadvány mel-
lett országos szinten is sikerült 
értéket alkotnunk. Az Országos 
Ifjúsági Sajtófesztivált, a fiatal új-
ságírók és rádiósok legnagyobb 
éves találkozóját 1993 óta minden 
évben megrendezik. Az esemény-
re szerte az országból 2 000 olyan 
fiatal kap meghívást, aki kötődik 
a diákmédiához. A résztvevők je-
lentős része középiskolás, de szép 

számmal képviseltetik magukat a 
felsőoktatásból érkezők is, a meg-
célzott korosztály a 12-25 évesek. 
Az egész napos programfolyamot 
előzetes, a fiatalok körében végzett 
közvélemény-kutatás alapján állít-
ják össze. Ez alapján hívják meg 
az újságíró szakma kiválóságait, a 
televíziók és rádiók szakembereit 
és sztárjait, ismert színészeket, 
példaképnek számító sportolókat. 
A rendezvényt közönségtalálko-
zók, koncertek, kvízjátékok színe-
sítik – írta Facebook-oldalán az 
intézmény.

Jóga világnap
Jóga világnapi programra hívják az 
érdeklődőket június 17-én, szom-
baton délelőtt a Hősök parkjába. 
A 9 órakor kezdődő és várhatóan 
12 óráig tartó eseményen Frics-
ka Irén, Dombóváriné Márti és 
Ruskó Edit minősített jógaoktatók 
segítségével azok is betekintést 
kaphatnak a mozgásformába, akik 
még sohasem próbálták. A szerve-
zők gyakorlott jógásokat is várnak 
szeretettel. Jógamatrac szükséges, 
de ha valakinek nincs, néhányat a 
helyszínen tudnak adni. Rossz idő 
esetén a Waldorf iskola tornatermé-
ben zajlik a jóga világnapi mozgás.

Narendra Modi, India miniszter-
elnöke 2014-ben javasolta az ENSZ-
nek, hogy fogadják el június 21-ét a 
jóga nemzetközi napjának. Azóta vi-
lágszerte – köztük Magyarországon 
is – együtt jógáznak ezen a napon. 
Cél, hogy minél szélesebb körben 
megismertessék a jóga jótékony ha-
tásait a testünkre, lelkünkre és az el-
ménkre is. Kiskunfélegyházán eddig 
minden évben  megszervezték ezt 
az eseményt különböző helyszíneket 
választva hozzá: korábban volt már 
a Hősök parkjában, a Honvéd sport-
pályán vagy a Szakmaköziben is.

A rendezvényt évek óta támogat-
ja a Kiskunfélegyházi Egészségfej-
lesztési Iroda (EFI) is. Z. A. 

Hagyományőrző nap

Hagyományőrző napot tartottak 
június 1-jén, a kiskunfélegyházi 
Constantinum Katolikus Óvoda, Ál-
talános Iskola, Gimnázium, Techni-
kum, Kollégium sportcsarnokában. 
Az eseményre a székelyújhelyi 
Móra Ferenc Általános Iskola diák-
jai és tanárai is meghívást kaptak, 
akik a két intézmény között már 
húsz éve fennálló testvériskolai 

kapcsolatnak köszönhetően érkez-
tek. Az ünnepélyen Pótári Tímea, 
a Constantinum általános iskolai 
tagintézmény-vezetője köszöntöt-
te a megjelenteket, hangsúlyozva 
a hagyományok ápolásának és a 
közösségépítésnek fontosságát, 
majd a két intézmény képviselői 
méltatták az együttműködés fon-
tosságát és egymás tevékenységét. 
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Nyári hírek
Egész nyáron várja vendégeit a 
Petőfi Sándor Városi Könyvtár. 
Július 3-ától augusztus 27-éig 
azonban rövidített nyitvatartásra 
tér át, ami azt jelenti, hogy hétfő 
mellett szombaton is zárva tart, 
keddtől péntekig 18 óra helyett 17 
óráig látogatható az intézmény.

***
Idén a könyvtárosok két tábort 
szerveznek az általános iskolá-

soknak. A június 19-étől, hétfőtől 
kezdődő és 23-áig, péntekig tartó 
könyvbarátság olvasótábor már 
betelt, de a következő, a július 
3-ától induló öko élménytáborba 
még jelentkezhetnek a diákok. A 
felsősöknek szóló táborban töb-
bek között környezetvédelemmel 
kapcsolatos múzeumpedagógi-
ai foglalkozáson vesznek részt. 
Kiss Gábor informatikatanár ro-
botikabemutatót tart. A gyerekek 

bepillantást nyernek a 
virágkötészet világá-
ba, és közösen zöldítik 
a könyvtár Öko-sarok 
részét. Nagy Ágnes, a 
város főkertésze sétán 
mutatja be a közterek 
növényeit. Zárásként 
pénteken bérelt autó-
busszal Kecskemétre utaznak a 
Vackor Vár Erdei Iskolába. Bővebb 
információkért keresse a könyv-
tárat a 76/461-429/12-es mellék 
telefonszámon.

***
Kellemes kikapcsolódás árnyékos 
helyen zenét hallgatni. A 18 órakor 

kezdődő Haty-
tyúkerti zenés 
esték sorozat 
első fellépői 
június 22-én, 
csü tör tökön 
Vas László és 
Ónodi And-
rás Máté, kü-

lönleges vendégelőadó Repáruk 
Dezső tekerőkészítő. Egy héttel 
később az Ében Klarinétegyüttes 
ad koncertet. A nyár folyamán 
találkozhatunk még Felber Gab-
riella operaénekessel, valamint 
családi muzsikálás részesei is 
lehetünk, Tóth Gyula és fia, dr. 
Tóth Ákos zenél.

KÖNYVTÁRSAROK

Kalandos kézműves táborok
Idén is várják az általános 
iskolás gyermekeket a Móra 
Ferenc Művelődési Központ 
tematikus kézműves táborai, 
melyek hasznos és pihentető 
kikapcsolódást szeretnének 
nyújtani a nyári időszakban.

A gyermekek legnagyobb 
örömére elérkezett a nyár és a 
vakáció időszaka, a kalandok 
és a pihenés ideje. A korlátlan 
idő azonban gyorsan szürkévé 
válhat, ha a négy fal között kell 
eltölteni a nyári szünetet. Erre 
a problémára szeretnének egy 
alternatív megoldást kínálni a 
művelődési központ kézműves 
táborai, amelyek három külön-
böző tematikában várják a 6-12 
éves korosztályt.

A mesék szerelmeseinek „Túl 
az Óperencián” címmel indul 
mesés tábor, ahol a mozgásos ki-
kapcsolódás mellett a rajzfilmek-
ből ismert, vagy általuk ihletett 
ötletes tárgyakat is készíthetnek 
a gyermekek. A hetet egy nagy 
közös kaland zárja le, ahol az ifjú 
lovagok és hercegnők megmutat-
hatják ügyességüket és kimerít-
hetetlen tudásukat a mesék té-
makörében. Mindazok számára, 
akik örömüket lelik a tárgyak ké-
szítésében vagy szeretnék kipró-
bálni magukat ezermesterként, 
érdekes élményeket tartogat a 
„Do It Yourself” játékos barkács-
tábor. Ennek során a gyermekek 
játékos módon készíthetnek és 
javíthatnak meg tárgyakat, felfe-

dezhetik az ebben rejlő örömteli 
pillanatokat, és megtanulhatják, 
hogy kreativitással és talpra-
esettséggel bármilyen problé-
ma megoldható. A hősök és az 
alkotók mellett az izgő-mozgó 
gyerekekről sem feledkeztek el a 
művelődési központban. A János 
vitéz néptánc- és kézműves tábor 
keretében a táborozók megis-
merkedhetnek a néptánc szépsé-
gével, részt vehetnek vicces népi 
játékokban és különleges népi 
kézműves technikákat próbálhat-
nak ki. A tábor célja, hogy aktív 
kikapcsolódás mellett megmu-
tassa a magyar kultúra szépségét 
és sokszínűségét.

A táborokról további infor-
máció kérhető Fekete Krisz-
tiánnál, a 76/466-843-as tele-
fonszámon vagy személyesen a 
művelődési központ információs 
pultjában.

A táborok időpontjai:
„Túl az Óperencián” mesés 

tábor: Június 26. – június 30. és 
július 10. – július 14.

„Do it Yourself” barkácstábor: 
Július 3. – július 7.

János vitéz néptánctábor: 
Július 17. – július 21. 

KULTÚRSAROK

6100 Kiskunfélegyháza,
Petőfi tér 1.

Telefon: 76/466-843 
www.mfmk.hu

Június 16-17., péntek-szombat

Országos Western Bajnokság II. 
forduló és Western Napok 

Fekete Lovastanya

Június 17., szombat, 
16 órától éjfélig

Múzeumok Éjszakája
Szabadtéri szórakoztató műsorok, 

gyerekprogramok, népi játékok, 
kiállításnéző, interaktív játékok 

kicsiknek és nagyoknak
Kiskun Múzeum

Június 22., csütörtök 18 óra
A Hattyúkerti zenés esték keretében 

Vas László és Ónodi András 
Máté tekerőestje. Különleges 
vendégelőadó Repáruk Dezső 

tekerőkészítő.
Városi könyvtár

Június 23., péntek 17 óra 
Petőfi költészete a kortárs 

képző- és iparművészetben. 
Vándorkiállítás a Kecskeméti Katona 

József Múzeumnak ajándékozott 
alkotásokból.

A tárlatot ifj. Gyergyádesz László 
művészettörténész nyitja meg.

Városi könyvtár

19 óra Pély Barna duó koncert
A belépés díjtalan, de 
regisztrációhoz kötött, 

jegyek igényelhetőek a művelődési 
központban

Művelődési központ

Június 24., szombat 11 óra

Ovis angol foglalkozás 
Angol Kalauz Programmal, 

Horváthné Zombory Katalinnal. 
Előzetes bejelentkezés 

szükséges a 06 70 249-8979-es 
telefonszámon.
Városi könyvtár

Június 26., hétfő 11 óra
Felsőtemető

A Petőfi Bajtársi Egyesület és 
a Móra Ferenc Közművelődési 

Egyesület szervezésében Boczonádi 
Szabó Józsefre emlékeznek 

halálának 130. évfordulóján a 
felsőtemetői síremlékénél.

A szabadságharc őrnagyának 
életútját, munkásságát Juhász 

István, az egyesület tiszteletbeli 
tagja, városunk díszpolgára 

méltatja.

Június 29., csütörtök 18 óra
A Hattyúkerti zenés esték vendége 
az Ében Klarinétegyüttes. Tagok: 

Benedek-Tein Edina, Török Tímea, 
Petróczi Lilla, Tarjányi Hanna, dr. 

Tóth Ákos és Süveges Sándor.
Városi könyvtár

Július 1-2., szombat-vasárnap
Western Feszt és 

Amerikai Off Road Találkozó 
Fekete Lovastanya
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Biciklivel és hátizsákkal az El Caminón
Az egyik legjelentősebb ke-
resztény zarándokutat, a Szent 
Jakab utat mindössze 11 nap 
alatt teljesítette kerékpárral 
és egy hátizsákkal Héjja Bella 
Emerencia. A félegyházi kö-
tődésű népzene-, népi ének 
tanár az út nehézségeiről, 
szépségeiről is idei terveiről is 
mesélt.

Héjja Bella Emerencia neve sokak 
számára ismert, hiszen népzenei 
munkásságát nemcsak Junior Prí-
ma Díjjal és Kodály Zoltán-díjjal 
jutalmazták már, hanem 2022-ben 
megyei értékeink közé is bekerült. 
A népzene-, népi ének és tároga-
tótanár most a sportos oldalát is 
megmutatja.

Több mint 7 éve tervezte már 
Bella, hogy teljesíti a franciaorszá-
gi Saint Jean Pied de Port-ból indu-
ló mintegy 800 kilométeres túrát. 
A világörökség részének számító 
Szent Jakab út vagy más néven 
Camino de Santiago, röviden El 
Camino az Ibériai-félsziget északi 
részén halad Spanyolország Ga-
lícia tartományának fővárosába, 
Santiago de Compostelába. Mára 
már nemcsak a vallásos emberek 
indulnak el ezen az úton, hanem 
azok is, akik spirituális kalandra 
vágynak vagy keresik önmagukat.

– Már jó pár éve elhatároztam, 
hogy ha befejezem a doktorimat, 
akkor neki vágok az útnak. 2022 
áprilisában adtam le a disszer-
tációmat, és tavaly nyár elején 
kezdtem bele a túrába. Eredetileg 
egyedül mentem volna gyalog, de 
a párom miatt kerékpárra váltot-

tunk. Végül úgy alakult, hogy még-
is egyedül mentem, de biciklivel. 
Ezt megelőzően 45 kilométer volt 
a leghosszabb kerékpárral megtett 
távom. Azért vágtam bele, hogy az 
összetört lelkemet begyógyítsam – 
emlékezett vissza Bella.

– Busszal mentem Párizsba, 
mert csak így tudtam a biciklit is 
vinni, az út 23 óra volt. Amikor 
megérkeztem, először tekertem 
egyet a fővárosban, és megnéztem 
a nevezetességeket, majd vonattal 
mentem tovább. A zarándokút Sa-
int Jean Pied de Port-ból indult, a 

gyalogosoknak kijelölt úton halad-
tam végig, napi 60-90 kilométeres 
távolságokkal. A kezdőpontnál 
zarándokútlevelet és részletes út-
mutatót kaptam, amelyen a szál-
láshelyeket is megjelölték. Az út 
eleje mindenki számára kihívást 
tartogat, hiszen meg kell mászni 
és át kell kelni a Pireneusokon. A 
táv eleje nagyon nehéz volt, sok az 
emelkedő, a kavicsos, sziklás, sa-
ras rész. Volt olyan szakasz, ahol 
húztam magam után a biciklit, sőt, 
olyan is, ahol a hátamon vittem. 
Fizikailag és lelkileg is nagyon ne-
héz végigcsinálni, sokszor imád-
koztam útközben. Volt olyan nap, 
hogy reggel 12 fokban indultam el 
a zarándokszállásról és 42 fokban 
érkeztem meg a következő helyre. 
Egy 8 kilogrammos hátizsáknyi 
csomagom volt csak, abban vittem 
a ruhákat, tisztálkodószereket, 
esőkabátot. Amennyire az út eleje 
békés és nyugodt, annyira nyüzsgő 
és hangos a vége. Az utolsó 100 
kilométer ugyanis tele van fiata-
lokkal, akik hangfalakkal vonulnak 
és buliznak. A helyi egyetemeken 
plusz pont jár a felvételinél azok-
nak, akik teljesítik a 100 kilomé-
teres szakaszt. Az utolsó napon 
már csak 40 kilométer volt hátra, 
de azt már alig bírtam végigte-
kerni. Egyetlen pillanat kivételével 
nem bántam meg, hogy nekivág-
tam. Az a pillanat az első 5 kilo-

méteren volt, amikor próbáltam 
feltolni a biciklit a Pireneusokra. 
Rengeteg gyönyörű helyen jártam, 
csodálatos naplementéket láttam 
– mesélte élményeit. Hozzátette: 
vegetáriánus létére is jókat evett, 
a legtöbb helyen vegyes salátát és 
valamilyen halat fogyasztott. A he-
lyi ételeket és italokat, így például 
a gazpachot, a churrost és a Sang-
riát is kipróbálta. 

– Azt tapasztaltam, hogy bicik-
livel nem tud annyira elmélyülni 
az ember, mintha gyalog menne, 
és számomra nem is az út volt a 
lényeg, hanem a cél. Mindvégig az 
foglalkoztatott. Úgy gondoltam, 
hogy egyik pillanatról a másikra 
minden fájdalmam elillan majd, 
amikor elérem a katedrálist San-
tiago de Compostelában. Nem így 
történt. Csalódást éreztem és be 
kellett látnom, hogy a problémá-
imon nem segít sem az út, sem 
a végállomás. Persze csodálatos 
érzés és élmény, amikor ott áll az 
ember a templom előtt és elmond-
hatja, hogy „igen, megcsináltam”. 
Ezzel az úttal nemcsak világot lát-
tam, hanem nagyon sok mindent 
megtanultam magamról, hitről és 
akaraterőről – összegezte Bella. 

Azt is megtudtuk, hogy a tervek 
szerint az idei nyár sem telik majd 
el kalandok nélkül, Bella ugyanis a 
Skóciát átszelő kaledóniai caminót 
is teljesítené. G. E. 

Nemzetközi 
birkózó-
sikerek
Kolozsváron vett részt egy ran-
gos nemzetközi versenyen a 
magyar U15-ös válogatott keret, 
ahol a házigazdákon kívül fran-
cia, georgiai, izraeli, kazahsztáni, 
litván, moldáv, szlovák birkózók 
is nagy létszámban képvisel-
ték hazájukat. A női 54 kg-osok 
között Hideg Zita bronzérmet 
szerzett, míg a szabadfogású 75 
kg-os Bárány-Almási Tamás az 
ötödik helyen végzett – mondta el 
lapunknak Szabó József edző.
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Több mint hétszázan 
erősködtek
Harmadik alkalommal rendezték meg Kiskunfélegyházán a 
Magyar Professzionális Erőemelő Liga Kupát. A városi sport-
csarnokban tartott háromnapos rendezvényre az ország külön-
böző részéről érkeztek versenyzők.

Patyi Zoltán, korábbi labda-
rúgó játékvezető egy ideje már 
az erőemeléssel foglalkozik, és 
saját klubja is van a városban. 
A mostani verseny megszer-
vezését is ő vállalta magára. 
– Összesen 732 versenyző ne-
vezett a tornára, erőemelésben, 
guggolásban, felhúzásban, fek-
ve nyomásban és bicepszben 

mérték össze erejüket, férfiak 
és nők egyaránt. Hozzátette: ez 
a verseny egyben kvalifikáció is 
volt az október 9-e és 15-e kö-
zött szintén Kiskunfélegyházán 
tartandó világbajnokságra, amit 
ugyancsak ő rendez. 

A verseny részletes eredmé-
nyeit megtalálják online oldalun-
kon: www.felegyhazikozlony.eu.

30. Kiskun Kupa

Fussunk együtt Kiskunfélegyháza csodálatos belvárosában! – 
ezzel a címmel hirdette meg a főszervező Jogging Plus Sporte-
gyesület, valamint az önkormányzat a harmincadik Kiskun Kupa 
futóversenyét. 

A legkisebbek az Ifjú titánok, ko-
ruktól függően, 200 és 1000 mé-
tert teljesítettek. A Talpra magyar! 
váltót, amelynek távja 1848 méter 
volt, háromfős csapatok futották, 
egymást váltva. A Petőfi-futamon 
pedig öt, tíz és 21 kilométer közül 
választhattak a sportolók. A ver-
senyre rekordszámú, több mint 
ötszáz futó jelentkezett. A rajt és 

a cél a Hősök parkjában volt, ahol 
különböző programok várták még 
az érdeklődőket. Aki részt vett az 
eseményen, az egy élménnyel lett 
gazdagabb. Sokan mondták azt, 
hogy azért is jönnek Kiskunfélegy-
házára, mert nagyon jó szervezésű 
versenyben van minden évben ré-
szük. Részletes eredmények: www.
felegyhazikozlony.eu

Több száz sportoló 
diák a KIDS kupán
Mintegy 800 katolikus iskolás fiatal vett részt a 30. KIDS ku-
pán, Kiskunfélegyházán. Az eseményen labdarúgás, kosárlab-
da, röplabda, kézilabda és asztalitenisz sportágban mérték 
össze tudásukat az ország több pontjáról érkezett diákok. 

A programot június 2-án, pénte-
ken szentmisével nyitották meg a 
Constantinum Sportcentrumban, 
ahol Mák Kornél, a Bács-Kiskun 
Vármegyei Közgyűlés alelnöke 
köszöntötte a fiatalokat és taná-
raikat. Elmondta, hogy Jézus is 
sportolt a maga korában, hiszen 
az apostolokkal több száz kilo-
métert tettek meg. Aki aktív, aki 
tesz magáért testileg és szellemi-
leg, az boldog ember lehet. 

Mindák József, a Constanti-
num igazgatója szerint a sport 
megtanít emelt fővel veszíteni 

és alázattal győzni. A sportban 
benne van a tisztelet, a barát-
ság, az egyenlőség, a csapat- és 
közösségépítés. 

A szentmisét dr. Török Csaba, 
a KIDS elnöke, az esztergomi ba-
zilika plébánosa mutatta be. – Ez 
a szentmise különös találkozás, 
hiszen nemcsak a mostani KIDS 
versenynek a közös imája, hanem 
egy hálaadás is az elmúlt 30 év 
versenyeiért, azokért, akik test-
nevelőként, pedagógusként segí-
tették, vagy diákként részt vettek 
a kupákon.

Dorozsmai bunyó

Kiskundorozsmán szerepeltek a Kiskunfélegyházi Papp Lász-
ló Ökölvívó Akadémia fiataljai május végén. A sparring day 
szabadtéri mérkőzések sokaságát jelentette, tét nélkül. Hét 
egyesület, 56 ökölvívója vett részt a remek hangulatú ese-
ményen. A félegyháziak 13-an voltak jelen, ahol tanulságos, 
izgalmas mérkőzéseket láthatott a közönség. 

Résztvevők: Varga Bence, Var-
ga József, Nemcsok Levente, 
Kozák Nikolasz, Antal Vince 
Dávid, Kozák Norbert, Gondi 
Alekszander Achilles, Sere-
gély Imre Gergő, Palotás Ró-
bert, Rácz Dániel György, Tajti 
Márkó, Mészáros Dominika 

Rita, Farkas Csanád Bertold. 
Ramocsa Sándor vezetőedző 
szerint minden ökölvívó szép 
teljesítményt nyújtott, minden-
ki felszabadultabb oldalát tudta 
megmutatni, tét(mérkőzések) 
nélkül, egyben köszöni a szülők 
támogatását. 
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Régi félegyházi ké-
pes levelezőlapokról 
jól ismert az egykor 
a Kossuth utcai gőz-
malom telkén állt 
Ring-kert. Rendkí-
vüli közkedveltség-
nek örvendett, hi-
szen legalább ötféle 
képeslapot kiadtak 
róla. Könnyű faszer-
kezetes mulatóhely-
nek épült 1907-ben.

Ring Lajos 1900 au-
gusztusától bérelte a 
Kossuth utcai gőzma-
lom telkéhez tartozó, 
újonnan nyílt vendég-

lőt. Minden nyári szezonra 
kinyitott, a vendéglőt pedig 
folyamatosan fejlesztve már 
1906-ban elektromos világí-
tással látta el. Ugyanebben 
az évben további területet 
vett bérbe tíz évre a várostól, 
amelyet fásított is. A fejleszté-
sekhez tartozott a kerthelyi-
ség megépítése is, amelynek 
tervrajzát Lantos István épí-
tőmester 1907. január 20-ára 
készítette el.

Az építkezést Ring Lajos 1907. 
február 26-án kérvényezte, a kér-
vény megfogalmazása szerint 
„vendéglő helyiségemhez tarto-
zó kertben nyári idény alkalmára 
söröző illetőleg mulatóka építését” 
kérte. Az engedélyt két nap múlva 
kapta meg a várostól. Dóczy Pál 
városi mérnök a 3,30 méteres ma-
gasság helyett 4 méteres magas-

ságot tartott volna elfogadhatónak, 
ám Ring 1907. március 5-én arra 
hivatkozva kérvényezte az eredeti 
magasság engedélyezését, hogy 
a kerthelyiséget ideiglenes épít-
ménynek szánta, amelyet a bérlet 
leteltekor tartozott lebontani. (Az 
épület azonban még sokáig állt.) 
Az elkészült építkezést Gerenday 
József rendőrkapitány 1907. októ-
ber 23-án ellenőrizte.

A Ring-kert fűrészelt léceivel, 
faragásaival a nyári mulatóhelyek 
és nyaralók világszerte elterjedt 
stílusában, az úgynevezett sváj-
ciház-stílusban épült. A faveran-
dák és lécdíszek főként német 
mintakönyvek alapján terjedtek. 
Kismarty-Lechner Jenő építész 
1945-ben megjelent sorai szerint 
„[é]rdekes, hogy ennek az Euró-
pa-szerte elterjedt faépítkezésnek 
formái csaknem kizárólag a német 
reneszánszra támaszkodtak, […] 
holott a népi építkezés ezekben 
bő forrásul kínálkozott volna.” Ez 

a megállapítás a Ring-kerten kívül 
igaz lehet több, hasonló stílusban 
készült kiskunfélegyházi épületre 
is, így az elbontott Girasek-házra, 
és a szintén elpusztult Strébl-nya-
ralóra is. Gubody Ottó orvos csak 
sajtóhírből ismert nyaralójáról 
tudható azonban, hogy a könnyű 
faszerkezetes építmény az erdélyi 
népi építészetből merített formai 
inspirációt. A nyaraló- és mulató-
helyek faszerkezetes építményei 
tehát Kiskunfélegyháza építészet-
történetének is fontos részei.

 Brunner Attila
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A Ring-kert

ÚJSZÜLÖTTEK: Fodor Olivér (anyja 
neve: Bató Lili), Balogh Lilien (Győri 
Andrea), Nagy Csenge (Surányi 
Anita), Hekkel Levente (Holló-Sza-
bó Julianna), Kulcsár-Horváth 
Bogi (Dongó Ilona), Cseri Marcell 
(Csenki Erika), Pöszmet Dénes 
(Tánczos-Szabó Marianna), Vereb 
Kinga (Tholt Renáta) 

HÁZASSÁGOT KÖTÖTTEK: Boldi-
zsár Orsolya – Baranyai Bence, Dora 
Viktória – Szalai Ferenc, Klór Éva – 
Lacatus Sorin, Keserű Fanni – Kepez 
Zeki, Radics Mónika – Kozák Gábor, 
Szabó Henrietta – Juhász Tamás

MEGHALTAK: 
Surányiné Bordás Éva Jolán (1949), 
Hegyi Dezső Miklós (1933), Őri 
Lajos (1942), Radnóti Béla István 
(1946), Jéga Lászlóné Csuka Mária 
(1933), Kenderesi Antalné Szalinka 
Jolán (1936), Bajnóczi Jánosné Kál-
mán Etelka (1941) – Kiskunfélegy-
háza, Aczél Szabó József (1935), 
Göcző Ferenc (1940) – Kecskemét, 
Dudás Ferenc (1950) – Pálmonosto-
ra, Szepesi Balázsné Palatinus Mária 
(1944) – Tiszaalpár
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ITT A NYÁR, NETEZZ SZABADON!
Felújított PRÉMIUM notebookajánlatunk:
NEC VersaProVX-B: Intel Core-i5 460, 4 GB mem., 
120 GB SSD, WIFI, DVD-író, 15,6”-os kij., 1/2 év gar. Br.: 66.990 Ft
Dell Latitude 3380: Intel i3-6006 négymagos, 8 GB mem., 
256 GB SSD, WIFI 14,1”-os kij., Win10, 2 év gar. Br.: 78.990 Ft
HP EliteBook 840 G1: Core-i5 4300, 8 GB mem., 
128 GB SSD, WIFI, 14,1”-os kij., Win10,  ½ év gar. Br.: 89.990 Ft
HP EliteBook 820 G2: Core-i7 5500, 8 GB mem., 256 GB SSD, 
WIFI, webcam, 12,5”-os kij., Win10, ½ év gar. Br.: 69.990 Ft

ÚJ notebook- és tabletajánlatunk: 
Asus X543M: Intel Dual N4020, 4 GB mem., 256 GB SSD, 
WIFI, webcam, 15,6”-os kij., 2 év gar.  Br.: 139.990 Ft
HP 250 G8: Intel Core i3-1005G1, 8 GB mem., 256 GB SSD, 
WIFI, webcam, 15,6”-os kij., WIN10, 3 év gar. Br.: 177.990 Ft
Lenovo tabM8 HD tablet: 2 GB mem., 32 GB háttértár, 8”-os IPS HD kij, 
WIFI, BT, Android 10, 2 év gar.                   Br.: 66.490 Ft
Számítógép és Notebook javítását is rövid határidővel vállaljuk!
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